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Petíciu rybárov združe-
ných najmä v Sloven-

skom rybárskom zväze 
podpísalo 1061 občanov 
a bude sa ňou zaoberať 
mestské zastupiteľstvo. 
Rybári žiadajú otvorenie 
verejnej dopravy na Že-
leznú studienku počas 
týždňa, čo je od tohto 

roka znemožnené a zákaz 
vjazdu sa týka sedem dní 
v týždni. 
 Primátor Ivo Nesrovnal už 
avizoval, že s návrhom rybá-
rom sa nestotožňuje. V súčas-
nosti platí,na základe minulo-
ročného uznesenia mestských 
poslancov zákaz vjazdu indi-
viduálnej dopravy na Ceste 

mládeže počas celého roka 
v úseku od parkoviska pri 
Červenom moste - Partizán-
skej lúke až po parkovisko pri 
horárni Krasňany. Do roku 
2015 fungoval v tejto lokalite 
režim zákazu vjazdu len cez 
víkendy a sviatky od 9:00 do 
19:00 hod. Magistrát infor-
muje, že obyvatelia a zamest-

nanci v tejto lokalite majú 
možnosť vybavenia si povole-
nia na vjazd, nie je preto pod-
ľa mestského úradu potrebné 
zavádzať opätovne masívny 
vjazd vozidiel do tejto časti 
bratislavskej prírody.

(pokračovanie na str. 2)

Nedávno vo viacerých  
médiách zarezonovalo 

vyhlásenie primátora Bra-
tislavy Iva Nesrovnala, že 
navrhované stopercentné 
zvýšenie dane z nehnuteľ-
nosti by nemali Bratislav-
čania dramaticky pocítiť, 
nakoľko pri trojizbovom 
byte sa jedná „iba“ o zhru-
ba 2,25 eura.
 Tých pomyselných káv si 
však zrejme budeme musieť 
zaplatiť a vypiť viac. Už len 
preto, že prepočty hlavy ma-
gistrátu sa týkali mesačného 
nárastu. Čiže, ročne nám ta-
kých káv mesto naservíruje 
12, pričom obyvateľom s väč-
šou výmerou bytov k tomu 
samospráva pridá aj nejaký 
„zákusok“. A to už ročne naša 
peňaženka môže pocítiť.

Argumenty hľadajú 
v zlyhaní systému
 V súvislosti s napĺňaním 
peňazí do mestskej pokladni-
ce, hľadá hlavné mesto zdroje 
a možnosti aj prostredníc-
tvom zvýšenia dane z nehnu-
teľností. Primátor obhajuje 
potrebu zvýšenia o sto per-
cent. Daň z nehnuteľnosti 
tvorí totiž 17 % z daňových 
príjmov mesta. 
 Ako tvrdí primátor, Bra-
tislava má síce porovnateľnú 
sadzbu dane z nehnuteľností 
s ostatnými mestami, ale ich 
trhová hodnota a príjmy Bra-
tislavčanov dosahujú v prie-
mere dvojnásobnú výšku.
 Takáto disproporcia nie je 
podľa neho v poriadku a po-
tvrdzuje vraj evidentnú chybu 
v systéme.
 Odborná verejnosť podľa 
magistrátu dlhodobo upozor-
ňuje na nízku úroveň sadzieb 
dane z nehnuteľnosti a na jej 
neefektívny výber. Bola preto 
vytvorená pracovná skupi-
na, ktorej cieľom bolo overiť 
procesy výberu dane z nehnu-
teľností, preveriť funkčnosť 
evidencie nových daňovní-
kov, nastaviť systém kontroly, 
aj spresniť údaje, s ktorými 
pracuje mestské oddelenie 
miestnych daní a poplatkov. 
Pracovná skupina, zložená zo 
zástupcov vybraných mest-
ských častí a odborných za-
mestnancov magistrátu, de-
fi novala dve základne oblasti 
opatrení.  

(pokračovanie na str. 2)

Starosta Bajan kritizuje svojich 
poslancov pre parkovanie
Petržalka vyzývala 

miestnych poslancov 
na zaslanie podnetov a 
pripomienok k novému 
systému parkovania. Naj-
väčší kritici za dva týžd-
ne neposlali nič. Starosta 
Petržalky Vladimír Bajan 
sa preto pýta, či im sku-
točne ide o riešenie pre 
Petržalčanov.
 Podľa Bajana, ak dosta-
nú niektorí miestni poslanci 
možnosť navrhnúť konkrétne 
riešenia alebo zlepšenia prob-
lému s parkovaním v Petr-
žalke, zostanú ticho. Na sep-
tembrovom zastupiteľstve 
starosta na požiadanie posla-
neckých klubov materiály 

o parkovacej politike stiahol 
z rokovania, aby tak vytvoril, 
ako tvrdí, ešte väčší priestor 
nielen na diskusie, ale aj na 
zapracovanie podnetov od 
poslancov, ktoré by zavedenie 
parkovacej politiky ešte vy-
lepšili. „Na stretnutí predse-
dov poslaneckých klubov len 
niekoľko dní po tomto zastu-
piteľstve sa prítomní dohodli, 
že do stredy 7. októbra zašlú 
vedeniu mestskej časti svoje 
konkrétne výhrady, resp. kon-
krétne námety, ktoré požadu-
jú zapracovať, či už do pred-
kladaných materiálov alebo 
do koncesnej zmluvy. 

(pokračovanie na str. 4)

Primátor  prirovnal 
zvýšenie dane 
k jednej káve

Chátrajúci objekt bývalej pošty bude strašiť obyvateľov ešte minimálne pol roka
Rozbité okná, vylomené 

debnenie, neporiadok, 
smrad aj strach šíriaci sa 
po okolí. Bývalá pošta 
v centre našej mestskej 
časti pri hlavnej ceste na 
Saratovskej. Niektorí Dú-
bravčania si ešte pamä-
tajú jej halu s mnohými 
okienkami, či veľký obraz 
s „veľkými“ ľuďmi, ktorý 
si asi všimol každý náv-
števník červenej dúbrav-
skej pošty.

 O výstavbe v centre Dú-
bravky sa rozhodlo už v mi-
nulosti, budova však chátra 
už roky. Prešla dražbou, aj 
zmenou majiteľa. Dnes ju vy-
užívajú len rôzni nevítaní náv-
števníci, po zotmení sa ľudia 
obávajú prejsť okolo. Zmeniť 
by sa to mohlo už budúci 
rok. Firma Macho consul-
ting plánuje premenu na 
projekt s bytmi, kanceláriami 
a aj priestorom pre trhovisko 
či verejné a kultúrne akcie. 

 „Po nástupe do funkcie 
sme oslovili a následne kon-
štruktívne rokovali s fi rmou 
Macho o budúcnosti objektu 
starej pošty, nakoľko súčasný 
stav je katastrofálny,“ uviedol 
starosta Dúbravky Mar-
tin Zaťovič. Majiteľ budovy 
s názorom súhlasil a dodal, že 
hoci s budovou chceli robiť 
niečo už dávnejšie, brzdil ich 
súd. Firma Macho consulting 
sa dlhšie sporila s majiteľom 
susedného pozemku - medzi 

Lidlom a poštou. „Obaja vlast-
níci plánovali stavať a obaja 
dostali v minulosti kladné zá-
väzné stanovisko mesta k vý-
stavbe,“ konštatoval starosta. 
Chaos pri vydávaní stanovísk 
nebol len na magistráte, ale 
aj u nás v Dúbravke. „Bývalý 
starosta Dúbravky v rozpore 
s platnými regulatívmi územ-
ného plánu vydal spoločnosti 
ATS plus, s.r.o., povolenie pre 
komplex stavieb, ktoré zasta-
vanosťou pozemku a hlavne 

výškou znemožňovali, aby 
sme my ako stavebník na svo-
jich pozemkoch mohli riešiť 
svoj stavebný zámer,“ uviedla 
Denisa Korínková za fi rmu 
Macho consulting a dodala: 
„Vydané územné rozhodnutie 
sme preto napadli a spor rie-
šili súdnou cestou. Momen-
tálne čakáme na konečné roz-
hodnutie Najvyššieho súdu.“

(pokračovanie na str. 3)

Petícia proti hazardu 
v Bratislave naberá na sile
Pod petíciu za zákaz 

hazardu sa už podpí-
salo všetkých 45 poslan-
cov mestského zastu-
piteľstva, ako aj všetci 
sedemnásti starostovia 
bratislavských mest-
ských častí. Informoval 
o tom koordinátor petí-
cie, starosta Vajnôr, Ján 
Mrva.
 Nevyhnutný počet pod-
pisov pod petíciu za zákaz 
hazardu v hlavnom meste SR 
chcú jej organizátori stihnúť 
vyzbierať do konca roka. Ak 
sa to nepodarí, budú v ak-
cii pokračovať ďalej. Na jej 
úspech sú potrebné podpi-
sy od minimálne 30 percent 

dospelých Bratislavčanov. 
Presný počet ľudí, ktorí ju 
doteraz podpísali, ešte nie je 
známy. „Je to viac ako päť-
ciferné číslo, konkrétne ho 
ale ani sám neviem, pretože 
bratislavské mestské časti 
zbierajú podpisy na svojich 
úradoch. Takisto organizá-
cie z tretieho sektora zbie-
rajú u seba podpisy a mne 
chodia dennodenne obálky s 
petičnými hárkami,“ uviedol 
Ján Mrva. Predbežný počet 
vyzbieraných podpisov by 
však podľa neho mohol byť 
známy koncom novembra.

(pokračovanie na str. 3)

Šéfovia DPB 
a OLO sa ujali 
funkcií

Noví predsedovia 
predstavenstiev ob-

chodných spoločností 
s výlučnou majetkovou 
účasťou hlavného mes-
ta, Dopravného pod-
niku Bratislava, a.s. a 
Odvoz a likvidácia od-
padu, a. s. - Milan Urban 
a Branislav Cimerman, 
sa ujali v pondelok 
19. októbra svojich 
funkcií. 
 Obidvaja boli zvolení do 
funkcie hlavným mestom 
ako jediným akcionárom 
na základe septembrového 
trojpätinového rozhodnu-
tia mestského zastupiteľ-
stva. Ako je známe, mená 
kandidátov na šéfa DPB 
Milana Urbana a šéfa BVS 
Zsolta Lukáča prenikli na 
verejnosť ešte pred rozhod-
nutím výberovej komisie a 
zverejnením výsledkov. 
Niektorí mestskí poslanci 
preto označili verejnú sú-
ťaž a hlasovanie o nových 
riaditeľoch na rokovaní za-
stupiteľstva za frašku.
 Noví predsedovia 
predstavenstiev boli vy-
menovaní do funkcie 
v spoločnostiach, v ktorých 
je hlavné mesto jediným 
akcionárom. V ostatných 
spoločnostiach, v ktorých 
nie je, musí byť zvolané mi-
moriadne valné zhromaž-
denie najneskôr do 40 dní 
od podania žiadosti o jeho 
zvolanie. Ešte pred ofi ci-
álnym nastúpením členov 
predstavenstva do funk-
cie bolo potrebné najskôr 
spraviť viaceré adminis-
tratívne úkony - nové zne-
nie stanov podnikov, nové 
zmluvy o výkone funkcie 
v predstavenstvách a do-
zorných radách obchod-
ných spoločností a pod. 
Ďalším krokom v spoloč-
nostiach DPB, a.s. a OLO 
a.s. bude ofi ciálna voľba 
generálneho riaditeľa tých-
to spoločností, ktorých 
schválilo mestské zastupi-
teľstvo. 

(red, rl) 
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Dopravca prosí cestujúcich o 
pozornosť pri označovaní lístkov
Dopravný podnik Brati-

slava v rámci prípravy 
na zavedenie III. etapy In-
tegrovaného dopravného 
systému Bratislavského 
kraja (IDS BK) upravuje 
šírku štrbiny označovača 
cestovných lístkov. V tejto 
súvislosti prosí cestujú-
cich, aby venovali zvýše-
nú pozornosť pri označo-
vaní cestovných lístkov.
 Ako už Dopravný podnik 
Bratislava informoval, od 19. 
septembra 2015 začal upra-
vovať označovače cestovných 
lístkov v súvislosti s prípravou 
na zavedenie III. etapy IDS 
BK.
 Do doby zavedenia šir-
ších cestovných lístkov, ktorá 
je plánovaná v súvislosti so 
spustením III. etapy IDS BK v 
novembri 2015, cestujúci do-
časne označujú úzke cestov-
né lístky v širšom označovači 
vložením cestovného lístka do 

pravej časti štrbiny označova-
ča.
 „Prosíme cestujúcich, 
aby do doby zavedenia 
širších cestovných líst-
kov, venovali zvýšenú 
pozornosť pri označovaní 
cestovných lístkov,“ uvá-
dza dopravca.

(red, dpb)

Zvyšujúcu sa návštevnosť v lesoparku 
magistrát dopravne nerieši

Zápchy na parkovis-
kách, beznádejne ob-

sadené parkovacie mies-
ta, autá na chodníkoch aj 
v bočnej uličke nad parko-
viskom. Aj toto je už trva-
lý obraz v známej lokalite 
okolia Červeného mosta 
pri Železnej studienke a 
Partizánskej lúke, a to naj-
mä počas jari, letných 
prázdnin, ale aj počas 
pekných jesenných dní.
 Úplný zákaz vjazdu na Že-
leznú studienku zrejme pomá-
ha chrániť rekreačnú funkciu 
lesoparku, no mesto zabudlo 
riešiť dôležitý a neprehliadnu-
teľný fenomén – motorizova-
ných návštevníkov. A či sa to 
niekomu páči alebo nie, vodiči 
budú mieriť do bratislavských 
mestských lesov a chcú nie-
kde zaparkovať. Odradzovať 
ich vyberaním poplatkov by 
asi nebolo múdre. Je na čase 
vymyslieť, ako čo najviac mo-
tivovať ľudí, aby nejazdili svo-
jimi autami až pred „brány“ 
lesa. Pomôcť by mohla naprí-
klad aj MHD, ktorá by mala 
pružnejšie reagovať na aktu-
álnu situáciu. Je tu síce linka 
43, ktorá  momentálne jazdí 
z Patrónky počas týždňa kaž-
dú hodinu. Počas víkendov od 
jari do jesene jazdí linka čas-
tejšie vzhľadom na to, že jed-
na v priebehu zhruba hodiny, 
zachádza až na Kačín. 
 Táto linka by však po-
trebovala nasadenie níz-
kopodlažných vozidiel, 
aby ju mohli pohodlne 
využívať starší ľudia a ro-
diny s kočíkmi, ale aj vo-
zičkári. Priamo k bránam 

lesoparku by malo počas 
sezóny jazdiť asi viacero 
spojov. Ďalšou pomocou pre 
návštevníkov lesoparku by 
bolo vytvorenie akéhosi ne-
motorového vláčika alebo ori-
ginálneho „približovadla“ pre 
väčší počet ľudí. Tento „vlá-
čik“ by mohol premávať aspoň 
počas víkendov od Vojenskej 
nemocnice po bývalé sanató-
rium. Zároveň by mohol plniť 
aj vyhliadkovú a turistickú 
funkciu. Do prepravy ľudí by 
sa mohli zapojiť aj železnice. 
Veď historická železničná za-
stávka je priamo v „lese“.
 Vzhľadom na to, že na 
preplnených parkoviskách 
v okolí Červeného mosta býva 
dopravný chaos a mestskí po-
licajti zrejme na pomoc pri 
riadení dopravy rezignovali, 
pomohla by elektronická ta-
buľa, ktorá by informovala 
vodičov o naplnenosti par-
koviska tak, ako to je naprí-
klad v podzemných garážach 
nákupných centier. Vodič, 
ktorý by dostal informáciu 
o  preplnenom  parkovisku   včas,
by to mohol na kruhovom ob-
jazde pri Vojenskej nemocnici 
otočiť, čím by sa časť Cesty 
mládeže neprehusťovala. Ďal-
šia možnosť, odstaviť auto na 
parkovisku lamačského Tesca, 
sa zrejme minula účinkom, 
a to najmä pre rodiny s deťmi 
a starších ľudí  kvôli vzdiale-
nosti a prekážkam. Magistrát 
a jeho platení úradníci sú tu 
aj na to, aby vymysleli, ako čo 
najlepšie predísť chaosu a zá-
pcham pred bránami do Bra-
tislavského lesoparku. 
 (rl)

(dokončenie zo str. 1)

V petícii občania žiadajú buď 
navrátenie pôvodného sta-
vu pred zavedením zákazu 
vjazdu na Železnú studienku 
alebo povolenie vjazd členom 
Slovenského rybárskeho zvä-
zu, ktorí sú držiteľmi platného 
povolenia na rybolov a na pre-
najatých rybníkoch chcú vy-
konávať svoje rybárske právo. 
K  petícii pripravili jednot-
livé oddelenia a pracoviská 
magistrátu stanovisko, v kto-
rom okrem iného uvádzajú, 
že dopravná zmena bola 
urobená bez akejkoľvek 
analýzy dopadov na ľudí 
žijúcich, resp. pracujú-
cich v tejto oblasti, či 
vykonania dopravného 
prieskumu. Od zmeny 
dopravného značenia sa 
na oddelenie koordinácie 
dopravných systémov 
obracajú so žiadosťami 
o povolenie vjazdu sub-
jekty, ktoré predtým v pra-
covných dňoch povolenie 
nepotrebovali, a to nielen 
obyvatelia danej lokality, 
ale i ostatných mestských 
častí ako aj fi riem, ktoré 
tam sídlia, zabezpeču-
jú pracovné povinnosti, 
alebo majú zmluvne do-
hodnuté poskytovanie 
služieb, či dovoz tovaru. 
Pracoviská pritom vymenúva-
jú viac ako 30 subjektov, ktoré 
z rôznych príčin a dôvodov 
musia, potrebujú, či chcú sa 
dostať do lokality Železnej 
studienky. Pripomínajú, že 

v minulosti boli na Ceste mlá-
deže robené s neúspechom 
rôzne dopravné obmedzenia. 
 Ako najlepší sa osved-
čil režim, ktorý platil 
v lokalite od roku 2003 
(t.j. zákaz vjazdu vozidiel 
v soboty, nedele a sviat-
ky od 9:00 – 19:00 hod., 
okrem MHD a vozidiel s 
povolením hlavného mes-
ta SR Bratislavy), ktorý 
umožňoval všetkým, ktorí 
v danej oblasti bývajú ale-
bo pracujú, zabezpečiť si 
svoje povinnosti a potre-
by tak, aby daná lokalita 
cez víkendy a sviatky slú-
žila prednostne na rekre-
ačné účely. Tento režim bol 
schválený na základe vykona-
ného dopravného prieskumu 
v roku 2003 v danej lokalite, v 
decembri 2014 bolo dopravné 
značenie zmenené v duchu 
prijatého uznesenia. Osobitnú 
kategóriu tvoria rybári. Slo-
venský rybársky zväz eviduje 
v bratislavskej organizácii cca 
10 000 rybárov, ktorí po zapla-
tení nemalých poplatkov za 
výkon rybárskeho práva sa ho 
aj dožadujú. Oddelenia ma-
gistrátu hlavného mesta 
SR Bratislavy zaoberajúce 
sa predmetnou petíciou a 
Mestské lesy v Bratislave 
sa zhodli na názore, že 
zákazom vjazdu indivi-
duálnej dopravy na Ces-
te mládeže nedošlo k jej 
obmedzeniu, naopak na-
rástol počet požiadaviek 
o vydanie povolenia 
vjazdu.                         (red, rl)

Rybári sa petíciou pokúšajú zrušiť 
zákaz vjazdu na Železnú studienku

Nové trasy električkových 
liniek č. 1, 4 a 6

Električky cez Jesen-
ského a Mostovú ulicu 

by mali opäť premávať od 
20. októbra 2015. Doprav-
ný podnik preto zverejnil 
nové trasy električkových 
liniek. 
Linka č. 1 

bude premávať po okružnej 

trase: Hlavná stanica, Štefano-

vičova, Imricha Karvaša, Rad-

linského, Obchodná, Kapu-

cínska, tunel, Nábr. arm. gen. 

Svobodu, Most SNP, Rázu-

sovo nábr., Jesenského, Nám. 

SNP, Obchodná, Radlinského, 

Imricha Karvaša, Štefanovi-

čova, Hlavná stanica.

Linka č. 4 

bude premávať obojsmerne: 

medzi zastávkami Mariánska 

na Špitálskej ul. a Park kultúry 

na Nábreží arm. gen. L. Svo-

bodu cez Jesenského a Nám. 

Ľ. Štúra.

Linka č. 6
bude premávať obojsmerne 

v rannej špičke v pracovných 

dňoch po trase: Karlova Ves, 

Karloveská, Botanická, Nábr. 

arm. gen. L. Svobodu, Rázuso-

vo nábr., Nám. Ľ. Štúra, Mos-

tová, Jesenského, Námestie 

SNP, Obchodná, Radlinského, 

Račianske mýto, ŽST Vino-

hrady, Račianska, Čachtická, 

Púchovská, Rača. V odpo-

ludňajšej špičke bude linka č. 

6 obojsmerne v pracovných 

dňoch premávať: z Karlovej 

Vsi po ŽST Vinohrady. Linka 

č. 7 bude nahradená lin-
kou č. 6.

Pýtali sme sa DPB:

Linka č.4 už nebude jaz-
diť z Dúbravky na Zlaté 
piesky?
Linka č. 4 bude jazdiť naďalej 

z Dúbravky na Zlaté piesky.

Prečo zaniká linka 7?
Zaniká z toho dôvodu, že lin-

ka č. 6 sa predĺžila až na Ra-

čiansku radiálu.

Na stránke dpb.sk ste zve-
rejnili Zmenu mapy spojov 
MHD – predpokladáme, že 
bežný občan sa v tom ne-
vyzná. Ide len o avizované 
zmeny na električkových 
trasách? Alebo sa zme-
ny týkajú aj iných liniek 
MHD?
Ide aj o zmeny v električkovej 

doprave – platné od 20.10, 

keď už začne premávať elek-

tričková doprava po Jesenské-

ho. Zároveň sú tam zahrnuté 

aj ďalšie zmeny – napríklad 

linka č. 801. Nezaznamenali 

sme, že by sa v sieťach liniek 

MHD bežný občan nevyznal. 

Naopak, pri zmenách ich tla-

číme na aj na predajne DPB. 

A cestujúci si ich vyžadujú, 

aby sa vedeli po zavedení 

zmien rýchlejšie zorientovať. 

Odpovedala hovorkyňa DPB, 

Adriana Volfová)

(rl,dpb)

Primátor  prirovnal zvýšenie dane k jednej káve
(dokončenie zo str. 1)

Prvým je zabezpečenie efek-
tívneho výberu dane z ne-
hnuteľnosti prostredníctvom 
kontrol úplnosti objektov 
podliehajúcich tomuto zda-
neniu.
 
Do ulíc vyrazia kontrolóri
 Do ulíc Bratislavy vyra-
zia kontrolóri, ktorí budú 
porovnávať, či všetci da-
ňovníci platia za svoje 
nehnuteľnosti tak, ako 
by mali. Predpokladá sa, že 
Bratislava by takýmto spôso-
bom získala cca 400 000 eur. 
Druhým opatrením je úprava 
sadzieb dane z nehnuteľnos-
ti, ktoré sa od roku 2012 ne-
menili. „Návrh úpravy dane z 
nehnuteľností sa netýka všet-

kých daní. Pracovná skupina 
navrhla úpravy, ktoré sa týka-
jú len stavieb na pôdohospo-
dársku produkciu, stavieb na 
bývanie, bytov, nebytových 
priestorov a stavebných po-
zemkov - teda len na 5 druhov 
dane z nehnuteľnosti z viac 
ako 20 druhov. Mesto totiž 
musí upraviť daň z nehnuteľ-
nosti, nakoľko Bratislava pre-
kračuje zákonom povolený 
10-násobok medzi najvyššou 
a najnižšou sadzbou pri dani 
zo stavieb, korekcia je z tohto 
dôvodu nevyhnutná,“ vysvetlil 
opatrenie primátor. „Zároveň 
som však navrhol 50 %-né 
zníženie dane z nehnuteľnos-
ti pre každého Bratislavčana 
staršieho ako 62 rokov. Po 
novom by tak len polovicu 
z dane platil až každý tretí 

Bratislavčan,“ doplnil primá-
tor. Takáto úprava dane z ne-
hnuteľnosti by ročne mestu a 
mestským častiam priniesla 
po 3,5 mil. eur, nakoľko celko-
vá daň z nehnuteľnosti sa delí 
medzi mesto a mestské časti 
na polovicu.

Kontrola sa súkromia 
obyvateľov nedotkne
 Magistrát sme sa spýtali, 
ako chce zabezpečiť kontrolu 
nehnuteľností, keďže nedo-
tknuteľnosť obydlia je v SR 
zabezpečená. Pýtali sme sa aj 
na to, ako chce merať plochy 
nehnuteľností a či má na to 
prístroje, ako aj na kapacitu 
úradníkov kvôli fyzickému 
zvládnutiu. Posledná otázka 
sa týkala toho, či evidenciu 
plôch domov, bytov a pod. ne-

majú predsa príslušné úrady? 

Odpoveď magistrátu: “Ne-
bude potrebné fyzicky chodit 
do jednotlivych bytov, takže 
obyvateľov domov, či bytov 
a ich súkromia sa to v tomto 
smere nijako nedotkne. Vzhľa-
dom na to, že ide o  kontrolu, 
ktorej cieľom má byť efektívne 
skontrolovanie platenia dane, 
sa však nebudeme bližšie 
k priebehu kontroly vyjadro-
vať. O jej výsledkoch však bu-
deme samozrejme informovať. 
V tomto smere sme dohodnu-
tí na spolupráci s jednotlivými 
mestskými časťami, ktorých 
zástupcovia majú najlepšiu 
znalosť prostredia v konkrét-
nej mestskej časti”.       

(rl, red)
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Váš názor
Dlhodobé neriešenie 
parkovania by si nemal 
odniesť Bratislavčan

 Problematika parko-
vania v Bratislave dnes asi 
pripomína minulý i súčasný 
stav mestskej i miestnych 
samospráv - slabá spolu-
práca, chaos, ignorovanie, 
rýchle a povrchné riešenia. 
Najmä slovo ignorovanie je 
pre dnešný, vysoko aktuál-
ny problém s parkovaním, 
symptomatické. Ak sa totiž 
niektorí samosprávni po-
litici snažia a budú snažiť 
o jednoduché riešenia 
nového systému parkovania, 
v podobe napríklad zave-
denia poplatkov, mali by si 
najskôr uvedomiť, že to boli 
a sú práve oni, ktorí na po-
stupné, premyslené a koor-
dinované riešenie parkova-
nia v meste kašľali možno 
celých 25 rokov. Niežeby 
mohli za všetko, čo sa vo 
vývoji dopravy v minulosti 
v meste udialo, no ako verej-
ní činitelia mohli a mali ini-
ciovať ráznejšie kroky, kto-
ré by dnešný, takpovediac 
predkolapsový stav v do-
prave a najmä v parkovaní, 
minimálne zmiernil, či od-
dialil. Trochu predvídavos-
ti, viac starostlivosti o veci 
verejné, viac odbornosti a 
ťaživý problém parkovania 
nemusel byť taký vypuklý. 
Problematiku parkovania 
mohli postupne, z roka na 
rok, posúvať k  inteligent-
ným riešeniam. Robili to? 
Vzhľadom na daný stav, je 
odpoveď asi jasná. 
 Svoj podiel na súčasnom 
stave majú ale aj tí „veľkí“ 
politici, ktorí roky na Bra-
tislavu kašlú. A je asi jed-
no, ktorá strana, či koalícia 
vládne. Všetci svorne roky 
rozprávajú o potrebe bu-
dovania záchytných parko-
vísk s prepojením na MHD. 
Existujú také? Alebo - Bra-
tislava mohla dostať tunel 
pod mestom, ktorý by spojil 
širšie centrum s Petržalkou. 
Namiesto neho máme nové 
autobusy a trolejbusy. Iste, 
nové vozidlá potrebujeme, 

no potrebujeme aj principi-
álne a dlhodobé riešenia. Aj 
na metro i rýchlodráhu môžu 
Bratislavčania asi zabudnúť 
- politici na to rezignovali. 
Prečo? Stará pesnička – bolo 
by to drahé a neefektívne. Iste, 
týmto argumentom umlčíme 
mnoho ľudí, no je skutočne 
pravdivý a úprimný? Peniaze 
investované do občana, aby 
mohol rýchlo a pohodlne ces-
tovať sú vyhodenými peniaz-
mi? To hádam nie! 
 A čo výstavba cyklotrás 
a podpora ekologickej do-
pravy? A čo riečna doprava? 
A čo účinná motivácia vodi-
čov na prestúpenie do MHD? 
Ako sme na tom po 25 rokoch? 
Biedne ... 
 No, a keď to parkovanie 
už prerastá cez hlavu, pri-
chádzajú politici s „geniál-
nym“ riešením - opäť a ako-
že inak – ide sa občanovi po 
jeho peňaženke. Na žiadny 
iný a originálnejší nápad sa 
z politikov nikto asi nezmôže. 
Bolo by katastrofou, ak by sa 
nová parkovacia politika mes-
ta a mestských častí obme-
dzila na vyberanie poplatkov, 
osádzanie stĺpikov a zábran, 
či maľovanie čiar na cesty. To 
všetko tu už bolo. A ešte horšie 
by bolo, ak by sa stala nástro-
jom na nenáležité bohatnutie 
určitých skupín, ktoré by na 
nej chceli profi tovať. Je po-
trebné predísť tomu, aby sa z 
nového systému parkovania 
stal výnosný kšeft na úkor 
obyvateľov. Veď Bratislavčan 
platí štátu i svojmu mestu 
dane a mnohé ďalšie poplatky. 
A aj za jeho peniaze boli po-
stavené komunikácie v meste. 
On tu žije, pracuje a podniká. 
Prečo by sa mal stať parkova-
cím vazalom v rukách samo-
správnych politikov vo svojom 
vlastnom meste? Len preto, že 
niekto po rokoch ignorovania 
príde v skutku s  „inovatívnou“ 
myšlienkou, spočívajúcou naj-
mä v kasírovaní (vlastných) 
obyvateľov, ktorí sú tu doma? 
Ak je a má byť toto lajtmotí-
vom riešenia novej parkovacej 
politiky, tak zbohom s nami 
Bratislavčania!

Marián Taller

Návrh zvýšiť daň z nehnuteľností o 
100 percent sa stretáva  s odporom

Návrh primátora Iva 
Nesrovnala, aby bola 

daň z nehnuteľností zvý-
šená o sto percent, sa 
stretol s nesúhlasným 
stanoviskom mnohých 
mestských častí.
 Dvojnásobné zvýše-
nie ročnej dane však podľa 
mestských častí nie je cesta. 
Väčšina z nich už k návrhu 
hlavného mesta zvýšiť dane 
o 100 percent zaujala od-
mietavé stanovisko. Zmeniť 
sadzbu dane môže mesto len 
zmenou všeobecne záväzné-
ho nariadenia (VZN). Návrh 
dostali mestské časti  v sep-
tembri. Nesúhlasne sa už k 
návrhu postavili poslanci v 
Novom Meste, Karlovej 
Vsi, Devínskej Novej Vsi, 
Podunajských Biskupi-
ciach, Rusovciach, Zá-
horskej Bystrici, Jarov-
ciach, Čunove, Devíne, 
v Starom Meste, Lamači, 
vo Vrakuni, i v Ružinove. 
Po prerokovaní v miestnych 
zastupiteľstvách budú o zvy-
šovaní dane rokovať mestskí 
poslanci. Na prijatie VZN je 

potrebná trojpätinová väč-
šina prítomných poslancov. 
Ak však s návrhom nesúhlasí 
najmenej 10 mestských častí, 
schváliť ho môžu len tri päti-
ny všetkých poslancov mest-
ského zastupiteľstva. 
 Napríklad, nesúhlas s ná-
vrhom zvýšiť daň z nehnuteľ-
ností vyjadrilo na mimoriad-
nom zasadnutí aj dúbravské 
zastupiteľstvo v podobe 23 
prítomných poslancov. Ako 
uviedla hovorkyňa mest-
skej časti Lucia Marcináto-
vá, podľa poslancov je síce 
motivácia radnice zvyšovať 
dane jasná, ale magistrát by 
mal najprv ukázať, ako do-
káže efektívne použiť dote-
rajšie prostriedky. Mestská 
časť na rokovanie pozývala 
aj zástupcov magistrátu, aby 
prišli návrh na dvojnásob-
né zvýšenie dane vysvetliť, 
no podľa nej nikto z radni-
ce neprišiel. Navyše, návrh 
mesta považujú poslanci za 
koncepčne nesprávny a ne-
vyvážený a majúci formálne 
a technické nedostatky.

(sita, rl)

V Kaufl ande  pribudli mäsiari a tradičný pultový predaj mäsa
Pri príležitosti pätnás-

teho výročia svojho 
pôsobenia na Slovensku 
pripravila spoločnosť 
Kaufl and pre svojich zá-
kazníkov novinku – tradič-
ný pultový predaj čerstvé-
ho mäsa s profesionálnou 
obsluhou, ktorý nájdete 
od októbra tohto roka 
vo všetkých bratislav-
ských obchodných do-
moch Kaufl and.
 V širokej ponuke obsluž-
ných pultov sú pre zákazníkov 
pripravené mäsové špeciality 
určené nielen na pečenie, ale-
bo dusenie, ale napríklad aj 
na grilovanie. V stálej ponuke 
čerstvého výsekového mäsa 
je bravčové a hovädzie mäso, 

postupne pribudnú aj ďalšie 
druhy mäsa. Okrem celoroč-
nej ponuky sa zákazníci môžu 
tešiť aj na rôzne mäsové špe-
ciality, ktoré nájdu na pultoch 
sezónne, a to minimálne dva 
razy do roka – v lete počas 
grilovacej sezóny a v závere 
roka v čase zabíjačiek. 
 Okrem ponuky kvalitného 
čerstvého mäsa je pridanou 
hodnotou k novému sorti-
mentu aj zručný a ochotný 
personál vyučený v danom 
odbore, ktorý ponúka profe-
sionálny a rýchly servis. Do-
kážu zákazníkom poradiť pri 
správnom výbere aj vhodnom 
využití mäsa. Bez problémov 
a navyše veľmi radi ho napor-
ciujú a na vyžiadanie aj vykos-

tia. A to s ohľadom na tradíciu 
remesla a osvedčené receptú-
ry. Začínajúcim gazdinkám 
a kuchárkam poradia, ktorý 
druh mäsa sa hodí lepšie na 
pečenie, aké na minútky, kto-
rá časť je lepšia na dusenie 
či varenie. Uspokoja náro-
ky všetkých, či im chutí viac 
dobrá huspenina, poctivá fa-
zuľovica alebo dajú prednosť 
ragú či vynikajúcemu guľášu. 
Nákup na prípravu obeda či 
večere pre rodinu alebo par-
tiu priateľov zvládnu teda bez 
problémov aj tí, ktorí s prípra-
vou mäsa veľa skúseností ne-
majú.
 Ponuka mäsa v Kaufl an-
de je zaujímavá nielen svojou 
pestrosťou. Štandardom je ga-

rancia čerstvosti a kvality, a to 
dennou, niekoľkostupňovou 
kontrolou mäsa. „Kontrola 
začína na centrálnom sklade 
už pri samotnom príjme od 
našich dodávateľov. Ďalšia 
previerka kvality nasleduje 
pri preberaní tovaru v pre-
dajni a napokon zodpovední 
pracovníci mäso kontrolujú 
ešte priebežne počas dňa, kedy 
je vyložené priamo na predaj-
nom pulte,“ vysvetľuje hovorca 
spoločnosti Kaufl and Martin 
Gärtner.
 A hoci je čerstvé mäso no-
vinkou, aj to balené zostáva 
v sortimente Kaufl andu naďa-
lej. „Balené mäso má totiž u 
našich zákazníkov stále veľký 
úspech a je žiadané. Avšak v 

rámci rozširovania a skvalit-
ňovania našich služieb, sme 
chceli vyjsť v ústrety zákaz-
níkom, preto sme sa rozhodli 
ponúknuť im primárne pre-
daj voľného výsekového mäsa, 
pretože tento predaj má na 
Slovensku dlhoročnú tradíciu 
a balené mäso túto ponuku 

teraz  vhodne dopĺňa,“ uviedol 
Martin Gärtner. 
 K dnešnému dňu ponú-
ka Kaufl and pultový predaj 
čerstvého mäsa v dvadsiatich 
dvoch obchodných domoch 
na Slovensku, z toho v šiestich 
v hlavnom meste Bratislave.

Chátrajúci objekt bývalej pošty 
bude strašiť obyvateľov ešte 
minimálne pol roka

(dokončenie zo str. 1)

Firma Macho consulting je 
investorom a stavebníkom 
projektu, v roku 2012 kúpila v 
dražbe stavby aj pozemok pod 
bývalou poštou. Stavať by 
chcela začať v lete budú-
ceho roku po prerokovaní 
projektovej dokumentácie 
a získaní stavebného po-
volenia.
 Za návrhmi nového poly-
funkčného projektu, ktorý má 
názov Dúbravka – Centrum, 
sú architekti zo štúdia plusmi-
nusarchitects a toito. „Pôjde o 
stavebné úpravy existujúcich 
objektov, nadstavby nových 

nadzemných podlaží,“ hovorí 
architekt Maroš Fečík. „Budo-
vy budú mať prevažne funkciu 
bývania, doplnkovo to budú 
kancelárie a priestory pre ob-
chod a služby.“ V projekte po-
čítajú aj s novým otvoreným 
dvorom – verejným priesto-
rom na trhy typu „freshmar-
ket“ a kultúrne podujatia.
 Pre zlepšenie stavu do 
začiatku stavebných prác a 
zvýšenie bezpečnosti už roko-
vala mestská časť s mestskou 
políciou. „Požiadali sme ich o 
každodenné kontroly,“ infor-
moval starosta Dúbravky M. 
Zaťovič.

(rl)

Petícia proti hazardu 
v Bratislave naberá na sile
(dokončenie zo str. 1)

„To, čo sa deje posledné dva 
roky v hlavnom meste, v jeho 
centre, či mestských častiach, 
že obchodné prevádzky sa 
zmenili na herne, likviduje to 
celé ulice, je jeden z vážnych 
problémov, ktorým Bratisla-
va čelí,“ povedal starosta Sta-
rého Mesta Radoslav Števčík. 
Podľa neho zákon, ktorý sta-
novuje petíciu ako podmien-
ku, aby obec mohla zakázať 
hazard na svojom území, 
je neférový. Konštatoval, že 
v legislatíve Českej republiky 
je umožnené voleným zá-
stupcom miest a obcí a ob-
čanom rozhodnúť, či hazard 
na svojom území zakážu. „Na 
Slovensku sa toto právo upre-
lo a skomplikovalo tým, že 
riadne zvolené zastupiteľstvo 
o tejto otázke zodpovedne 
rozhodnúť nemôže, pretože 

je tam podmienka petície. 
Táto petícia je však podľa 
mňa v rozpore s ústavou,“ do-
dal Števčík. 
 Petícia proti hazardu 
v Bratislave bola spustená 
starostami a primátorom 
28. mája tohto roka. Jej dôvo-
dom je podľa nich skutočnosť, 
že výskyt hazardu i počet ka-
sín a herní v hlavnom mes-
te presiahol únosnú mieru. 
V tejto súvislosti upozor-
ňujú na sociálne problémy 
i rozvrat rodín, ktoré prináša 
patologické hráčstvo. Nedáv-
nom bola spustená webová 
stránka bratislavaprotiha-
zardu.sk 
 Asociácia zábavy a hier a 
Asociácia prevádzkovateľov 
videohier však tvrdia, že ini-
ciátori petície sledujú skôr 
politické ciele ako záujmy ob-
čanov mesta.

(red, rl)
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Vašimi očami
Reakcie na podpis Memoranda 
o spolupráci hlavného mesta a 
reklamnej spoločnosti

V súvislosti s Me-
morandom o spo-

lupráci, o ktorom sme 
informovali v predchá-
dzajúcom čísle Brati-
slavského kuriéra, sme 
sa pýtali starostov a 
poslancov na ich názor. 
Memorandum o spolu-
práci medzi magistrátom 
hlavného mesta a spoloč-
nosťou Akzent BigBoard, 
podpísal primátor Bratisla-
vy a zástupca súkromnej 
fi rmy v lete, 31. júla 2015. 
Mnohí mestskí poslanci, 
či starostovia o tomto akte 
nevedeli. Podstatou obsahu 
Memoranda je, že Akzent 
BigBoard, a.s., sa zaväzuje 
do konca roka 2015 od-
strániť desať percent svo-
jich reklamných zariadení, 
ktoré sú na pozemkoch a 
nehnuteľnostiach hlavného 
mesta. Minimálne ďalších 
10 percent má odstrániť 
do konca roka 2016. 
 Firma sa zaviazala vy-
meniť staré reklamné zaria-
denia za nové a moderné, 
refl ektujúce požiadavky 
moderného urbanizmu. 
Odstrániť má aj reklamné 
bannery z oplotení doprav-
ných zariadení a mostov. 
Vzhľadom na tieto záväzky 
hlavné mesto v Memoran-
de vyhlasuje, že na pozem-
ky a nehnuteľnosti uvedené 
v prílohe, nebol podaný ná-
vrh na vypratanie pozemku 
a zaväzuje sa, že po dobu 
12 mesiacov od podpisu 
tohto memoranda, nebude 
podaný návrh na vyprata-
nie pozemkov uvedených 
v prílohe. V prípade, ak zo 
strany hlavného mesta bol 
podaný návrh na vyprata-
nie niektorého z pozemkov 
uvedených v prílohe, podá 
návrh na jeho prerušenie.

Ako hodnotíte Me-
morandum o spolupráci 
podpísané primátorom 
Bratislavy medzi hlav-
ným mestom a spoloč-
nosťou Akzent BigBo-
ard? Je a bude obsah 
tejto dohody prospeš-
nejší pre mesto alebo 
pre súkromnú fi rmu? 
Gábor Grendel, mestský 
poslanec: „Osobne som sa 
o tomto memorande do-
zvedel na ostatnej Mestskej 
rade 8. októbra. Materiál 
som, žiaľ, dodnes nevidel, 
preto nedokážem posúdiť, 
pre ktorú stranu je výhod-
nejší. Na spomínanej rade 
som požiadal primátora, 
aby poskytol memorandum 

všetkým mestským poslan-
com. Verím, že sa tak čoskoro 
stane. Aby som sa o takej zá-
sadnej veci ako mestský posla-
nec dočítal v médiách... Ako 
sa hovorí, to je ešte horšie ako 
sme dúfali.“

Dana Čahojová, starost-
ka KV a mestská poslanky-
ňa: „Podpísanie Memoranda 
o spolupráci je podľa mňa 
v príkrom rozpore s písom-
nými upozorneniami vedenia 
mesta starostom, že hlavné 
mesto nesúhlasí s dodatoč-
ným povolením reklamných 
stavieb na nehnuteľnostiach 
vo vlastníctve mesta, a že ich 
dodatočnú legalizáciu bude 
mesto považovať za postup 
v rozpore s verejným záuj-
mom a hrubo zasahujúci do 
oprávnených záujmov hlav-
ného mesta SR. Paradoxne, 
sa práve hlavné mesto v me-
morande zaväzuje k zhovie-
vavosti k jednému z  majiteľov 
reklamných stavieb. Tým ho 
postavilo do značne výhod-
nejšieho postavenia oproti 
iným podnikateľom v tejto 
oblasti. Reklamné zariadenia 
sú dnes reklamnými stavbami 
a sú vybavované podľa staveb-
ného poriadku, ktorý je plne 
v kompetencii stavebných úra-
dov. Memorandum nie je rele-
vantným dokladom v konaní 
o dodatočnom povolení resp. 
odstránení reklamnej stavby. 
Ak sa mesto v memorande 
k niečomu zaviazalo, zrejme 
sa chystá uzavrieť s majiteľmi 
reklamných stavieb nájomné 
zmluvy k pozemkom, na kto-
rých sú umiestnené. Tým ich 
de facto samo dodatočne lega-
lizuje. To však nemôže urobiť 
bez súhlasu zastupiteľstva.
 Bolo by veľmi zvláštne 
v procese, ktorý by mal viesť 
k odstráneniu nelegálnych bil-
lboardov, vyjsť v ústrety práve 
jednej zo spoločností a jej bill-
boardy legalizovať.

Dušan Pekár, starosta Ru-
žinova a mestský poslanec: 
„Pán Nesrovnal, ešte ako 
predseda poslaneckého klubu 
SDKÚ-DS v mestskom zastu-
piteľstve,zapríčinil svojim od-
mietavým postojom podpísa-
nie riadnej nájomnej zmluvy 
s reklamnými spoločnosťami, 
z ktorej by mala Bratislava 
príjem peňazí do rozpočtu. 
Odôvodňoval to tým, že chce 
odstrániť vizuálny smog. Pod-
písaním Memoranda umožnil 
pokračovanie súčasného sta-
vu.

(rl)

Starosta Bajan kritizuje svojich poslancov pre parkovanie

Poslankyňa Pätoprstá: Starosta Petržalky je v panike a zavádza verejnosť
V súvislosti s vyhláse-

ním starostu Petržal-
ky Vladimíra Bajana, že 
niektorí petržalskí miest-
ni poslanci, ktorí najviac 
kritizujú návrh novej par-
kovacej politiky, nevyu-
žili možnosť a neposlali 
podnety a pripomienky, 
sme oslovili niektorých 
poslancov oslovili, či je to 
pravda.

Vlado Dolinay, poslanec: Sa-
mozrejme, že to nie je pravda. 
Samozrejme, že sme poslali 
pripomienky. Naša najdôleži-
tejšia pripomienka bola, aby 
táto podozrivá súťaž, ktorá 
má veľmi zvláštne okolnosti 
(či už jej vypísanie bez účasti 
poslancov, nemožnosť poslan-
cov vo výberovej komisii, či 
podpis zmluvy bez zastupi-
teľstva), bola čo najskôr zru-
šená. No, samozrejme, nielen 
zrušená, no keďže sme taktiež 
presvedčení, že rezidenčné 
parkovanie je dobrou vecou, 
no záleží ako sa nastaví. S fé-
rovým nastavením a transpa-
rentnou súťažou, napríklad 
podľa vzoru Prahy, kde súťaž 

pre uchádzačov bola otvo-
rená až pol roka, teda oproti 
nášmu petržalskému, kde 
bola súťaž iba 14, je výraz-
ný rozdiel. Taktiež poslanci 
v Prahe si najskôr schválili 
parametre a až potom hľadali 
dodávateľa systému. U nás to 
robíme presne naopak.

Lubica Škorvaneková, 
poslankyňa: Môžem potvrdiť, 
že poslanecký klub SDKÚ - 
DS - KDS predostrel svoje 
požiadavky, pretože diskusia 
k parkovaniu je ešte stále po-
trebná. Zároveň si však uve-
domujeme, že je nutné zaviesť 
pravidlá v parkovaní čo naj-
skôr. Na poslednom zasadnutí 
zastupiteľstva som vnímala 
niektoré prejavy mojich kole-
gov ako účelové, a ak je prav-
dou, že svoje návrhy na roko-
vanie nepredostreli, tak je to 
len potvrdenie môjho pocitu. 
Sme za vecné a konštruktívne 
rokovania s prevádzkovate-
ľom a najmä si uvedomujeme 
východiskovú situáciu a man-
tinely, v ktorých sa Petržalka 
bez parkovacej politiky hlav-
ného mesta nachádza.

Elena Pätoprstá, poslanky-
ňa: Pán starosta je podľa mňa 
v panike a zavádza verejnosť 
nepravdivým tvrdením, že 
poslanci nedali svoje požia-
davky. Nie je to pravda. Náš 
klub mu dávno poslal naše po-
žiadavky, a taktiež ich poslal 
aj všetkým poslancom, pred-
nostovi, zástupcom starostu. 
Ďalej sme ho upozornili, že 
náš klub nevidí iné riešenie, 
iba trvať na pôvodných po-
žiadavkách a odporučili sme 
vedeniu zaplatiť si kvalitný 
prieskum trhu. Taký prieskum 
je jediný spôsob, ako uro-
biť efektívnu súťaž, a tým aj 
kvalitnú parkovaciu politiku 
v Petržalke. Túto možnosť, ale 
úrad striktne odmieta, aj pre-
to je riešenie parkovacej poli-
tiky v patovej situácii.

Milan Vetrák, poslanec: 
„Najnovšie vyhlásenia sta-
rostu Petržalky Vladimíra 
Bajana sú dôkazom jeho ne-
schopnosti zvládnuť agendu 
parkovania v Petržalke, keď za 
takmer 4 mesiace od podpi-
su zatiaľ neplatnej koncesnej 
zmluvy o parkovaní nedoká-

zal o výhodnosti svojho mo-
delu parkovania presvedčiť 
potrebnú väčšinu miestnych 
poslancov a ani Petržalčanov, 
ktorí mu svoj negatívny po-
stoj tlmočili priamo a osobne 
na septembrovom miestnom 
zastupiteľstve. Bajan odmie-
tol diskutovať s poslancami, 
keď svoje návrhy ostentatívne 
stiahol z rokovania. Aj ja som 
mu dal najavo, že nie je mož-
né vylepšiť verejnú súťaž, kto-
rá je ukážkovým príkladom 
obídenia európskej smernice 
a zákona o verejnom obstará-
vaní. A že nie je možné vylep-
šiť koncesnú zmluvu bez toho, 
aby bola najskôr v zmysle zá-
kona o majetku obcí schvále-
ná poslancami. Ak starosta 
Bajan začne konečne reš-
pektovať platné zákony, 
potom mu rád poradím, 
ako nastaviť parkovanie 
v Petržalke tak, aby to 
bolo v záujme Petržalča-
nov, keďže na to doteraz 
ani so svojim zástupcom 
J. Bučanom nedokázali 
prísť sami.“

(rl)

(dokončenie zo str. 1)

Paradoxne, tí ktorí kričali naj-
hlasnejšie proti spoplatneniu 
parkovania, neposlali ani 
čiarku a zostali ticho,“ 
povedal starosta Vladimír 
Bajan. 
 Zo štyroch poslaneckých 
klubov svoje vyjadrenia posla-
li len tri – SDKÚ-DS, KDH, 
ďalej Klub pre Petržalku a 
klub Sieť, Mladá Petržalka, 
SaS a Strana zelených (za časť 
svojich členov, pozn.). Klub 
Zmena zdola, DÚS, NOVA, 
KDS, OĽaNO a nezávislí 
poslanci nedodal svoje pripo-
mienky a jeho členovia tak ne-
využili priestor, ktorý si sami 

vyžiadali, a ktorý mohli využiť 
na zmeny v prospech Petr-
žalčanov. „Zdá sa, že niekto-
rým poslancom nejde naozaj 
o riešenie statickej dopravy, 
pretože svoje názory prezen-
tujú len vo svojich blogoch, či 
na sociálnych sieťach, ale nie 
sú schopní naformulovať ich 
tak, aby reálne mohli situáciu 
ovplyvniť a navrhovaný sys-
tém vylepšiť,“ komentoval ne-
záujem niektorých poslancov 
Bajan. „Ukazuje sa, že protes-
ty a námietky niektorých ko-
legov siahajú len po moment, 
kedy by museli jasne povedať, 
že sú apriori proti akému-
koľvek riešeniu. To, že nie sú 
ochotní z titulu svojho man-

dátu niečo pre Petržalčanov 
reálne urobiť, je zlou správou 
pre Petržalku,“ komentoval 

situáciu 1. zástupca starostu J. 
Bučan.

(rl, red)

Skúsenosti Karlovej Vsi a Dúbravky po úprave otváracích hodín herní
V súvislosti s petíciou 

proti hazardu sme 
oslovili dve mestské čas-
ti, ktoré majú upravené 
všeobecne záväzné na-
riadenie (VZN) týkajúce 
sa tejto problematiky - 
Karlovu Ves a Dúbravku. 
 Na otázku, aké skúsenosti 
majú s obmedzením otvá-
racích hodín na ich území, 
nám odpovedala starostka 
Karlovej Vsi Dana Čaho-
jová: „Naše VZN platí od 

roku 2013 a faktom je, že je 
problém s vymáhaním do-
držiavania tohto nariadenia. 
Kompetencie mestskej časti, 
mestskej polície sú pomerne 
obmedzené a pokuty, kto-
ré sú pomerne nízke, nám 
problém neriešia. Začali 
sme viesť správne konania 
voči najčastejším porušova-
teľom VZN, ktorí ho naozaj 
nerešpektujú. Naša mestská 
polícia pravidelne kontroluje 
otvárací čas herní, na kto-
ré sa sústreďujeme v prvom 
rade, ako aj na reštauračné 
zariadenia. Musím povedať, 
že porušovatelia tohto VZN 
majú dobré know-how, vyu-
žívajú všetky možnosti, kto-
ré majú k dispozícii, vrátane 
odvolania sa voči pokutám, 
využívanie všetkých lehôt a 
pod.“
Ľuboš Krajčír, zástupca 
starostu Dúbravky: „O 
úprave a zmene otváracích 
herní informovala mestská 
časť prevádzky hazardných 
hier ešte skôr než začali na 
pravidelné kontroly chodiť 
mestskí policajti. Napriek 

tomu mestská časť eviduje 
porušovanie prevádzkovej 
doby. Dúbravka má 9 prevá-
dzok hazardných hier, z kto-
rých dve pravidelne nedodr-
žiavajú prevádzkovú dobu. 
Na tieto dve prevádzky už 
má mestská časť 12 úradných 

záznamov, ktorých riešenie 
sa postúpilo na právne odde-
lenie. Termín správneho ko-
nania už je vytýčený, herne, 
ktoré porušujú VZN, môžu 
dostať sankciu do výšky až 6 
638 eur.“ 

(rl)
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Kúpil som chalupu od de-
diča bývalej majiteľky, kto-
rá zomrela. Všetky doklady 
boli v poriadku a kataster 
mi zapísal prevod vlastníc-
tva nehnuteľnosti. Teraz sa 
však objavili komplikácie, 
lebo sa objavil ďalší dedič, 
ktorý spochybnil vyporia-
danie dedičstva a celá vec 
ide na súd. Mám sa obávať 
o svoje vlastníctvo nehnu-
teľnosti alebo budem mu-
sieť niečo doplácať nové-
mu dedičovi? 
 Potvrdenie dedičstva, vy-
poriadanie dedičov ako aj 
ochranu oprávneného dediča 
upravujú príslušné ustanove-
nia siedmej časti Občianskeho 
zákonníka. Problematika je po-
merne rozsiahla a okrem prís-
lušnej teórie práva je k dispo-
zícii aj judikatúra z aplikačnej 
praxe súdov. 
 V praxi môže vzniknúť 
situácia, že sa po prejednaní 
dedičstva zistí, že oprávneným 
dedičom je niekto iný. Je to z 
viacerých hľadísk nepríjemná 
situácia, na ktorú musí právo 
reagovať a reparovať nespra-
vodlivosť, ktoré mohla vznik-
núť. V podobných situáciách je 
tiež potrebné zachovať právnu 
istotu ostatným účastníkom 
právnych úkonov, ktorý v dob-
rej viere uskutočnili nadväzu-
júce právne úkony. 
 V uvedenom prípade platí 
povinnosť toho, kto dedičstvo 
nadobudol (tzv. nepravého 
dediča) vydať oprávnenému 
dedičovi majetok, ktorý z de-
dičstva má podľa zásad o bez-
dôvodnom obohatení. Bez-
dôvodným obohatením je 
akýkoľvek majetkový prospech 
získaní plnením bez právneho 
dôvodu, plnením z neplatného 
právneho úkonu alebo plnením 
z právneho dôvodu, ktorý od-
padol, ako aj majetkový pro-
spech získaný z nepoctivých 
zdrojov. V zásade platí princíp, 
že kto sa na úkor iného bezdô-
vodne obohatí, musí obohate-
nie vydať. Uvedené zásady sa 
však vzťahujú na nepravého 
dediča, nie na Vás ako na nado-
búdateľa nehnuteľnosti, ktorá 
bola predmetom dedičstva. 
Pre Vás je kľúčové ustanovenie 
§486 Občianskeho zákonníka, 
ktoré chráni toho, kto dobro-
myseľne niečo nadobudol od 
nepravého dediča, ktorému 

bolo dedičstvo potvrdené. Vy 
máte všetky práva tak, ako keby 
ste nehnuteľnosť nadobudli od 
oprávneného dediča. 
 Z toho, čo ste uviedli je 
možné predpokladať, že dôjde 
k súdnemu sporu o nadobud-
nutie dedičstva. Jeho výsled-
kom, ak sa preukáže, že opráv-
neným dedičom je niekto iný, 
môže byť uloženie povinnosti 
vydať oprávnenému dedičovi 
majetok, ktorý mu patrí. Ak už 
došlo k prevodu nehnuteľnosti, 
ktorá bola predmetom dedič-
stva a nebude spochybnená 
Vaša dobromyseľnosť, tak by 
pravdepodobne nepravý dedič 
mal vydať fi nančný prospech 
z predaja nehnuteľnosti pravé-
mu dedičovi. Dobromyseľnosť 
sa defi nuje ako nezavinená 
nevedomosť o nedostatkoch 
právneho stavu. To znamená, 
že pokiaľ ste Vy ako kupujúci 
nehnuteľnosti nevedeli alebo 
nemohli vedieť, že kupujete 
nehnuteľnosť od nepravého de-
diča alebo prevod vlastníctva 
neodporuje dobrým mravom, 
nebol urobený v tiesni, pod 
nátlakom, za nápadne nevý-
hodných podmienok a pod. ne-
mali by ste byť nijako dotknutý 
sporom o dedičstvo.

Linka č. 801 do Rajky zostáva, 
ale v pozmenenom režime
Bratislavská samosprá-

va zachováva linku č. 
801 do Rajky, no v čias-
točne pozmenenom reži-
me aj po 1. októbri 2015. 
Zároveň mesto informuje 
o skrátení časových in-
tervalov spojov a zvýšení 
počtu vnútromestských 
liniek smerom z a do cen-
tra Bratislavy. 
 Od 1. októbra 2015 je 
vzhľadom na novú medziná-
rodnú licenciu udelenú Do-
pravnému podniku Bratislava 
upravená doprava do Rajky. 
Linka 801 bude zabezpečovať 
dopravné spojenie cezhranič-
nej obce Rajka s územím Bra-
tislavy na trase Rajka – ŽST 
Rusovce. V Rusovciach ces-

tujúci prestúpia na prostried-
ky MHD. Dopravca zviedol 
aj obojsmernú nadväznosť 
liniek 801 a 91/191, čím bude 
cestujúcim využívajúcich 
linku č. 801 v hustejšom in-
tervale umožnené dopravné 
spojenie s centrom mesta 
Bratislava (v smere po Most 
SNP), zároveň sa posilňuje 
interval linky č. 90 a zavá-
dza sa nadväznosť liniek 90 a 
91/191 v smere Most SNP a 
Nové SND s linkou č. 801. 
 Cestovné lístky platné 
na medzinárodnú prepravu 
linkou č. 801 budú zároveň 
platnými cestovnými lístkami 
aj pre linky mestskej hromad-
nej dopravy č. 90, 91/191.  

(red)

Skutočné prípady 
spotrebiteľov
Dôveruj, ale preveruj. Prečo byť 
opatrný pri nákupe cez facebook?
Prípad pani Jany 
z Bratislavy
 Pani Jana mala záujem 
kúpiť detské slávnostné diev-
čenské šaty pre svoju dcéru, 
ktorú čakala spoločenská 
udalosť. Keďže v kamennom 
obchode už dlhší čas nenašla 
vysnívané šaty pre svoju dcé-
ru, ktoré by spĺňali aj dcérinu 
predstavu, rozhodla sa nájsť 
ich cez internet. Počas sur-
fovania na ňom narazila aj 
na facebookový profi l pani 
Alexandry S. z Michaloviec, 
ktorá mala na svojom pro-
fi le ponuku dievčenských 
šiat za výhodnú cenu. Jedny 
spĺňali ich predstavu. Profi l 
pani Alexandry bol označený 
ako detský butik „Alexandra“ 
a vyzeral ako normálny ob-
chod fungujúci aj na základe 
objednávky cez facebook. 
Vzhľadom na veľké množ-
stvo lajkov vyzeral profi l 
dôveryhodne, takže sa pani 
Jana rozhodla butik kontak-
tovať. Objednávka pani Jany 
bola potvrdená obratom 
s tým, že šaty budú expedova-
né ihneď po obdržaní úhrady 
kúpnej ceny, ktorú pani Jana 
cez internetbanking uhra-
dila na druhý deň. Po dvoch 
dňoch bol pani Jane doru-
čený balík, ktorý na jej pre-
kvapenie obsahoval iný ako 
objednaný typ šiat, navyše aj 
v inej farbe. Pani Jana kon-
taktovala prostredníctvom 
facebookovej stránky butik 
Alexandra, kde jej poradili, 
aby zaslala reklamovaný to-
var späť. Na adrese, kam pani 
Jana tovar s reklamáciou 
zasielala, však žiadny butik 
Alexandra nesídlil. Zásielka 
sa jej vrátila. Na ďalšie otázky 
už na facebookovej stránke 
nereagovali, telefónne číslo 
ani emailový kontakt na pro-
fi le nebol uvedený. Pani Jana 
nevedela, ako voči takémuto 
podnikateľovi ďalej postu-
povať s reklamáciou. Keďže 
niekde čítala, že pri nákupe 
cez internet môže do dvoch 
týždňov od zmluvy odstúpiť, 
požiadala o právnu pomoc 
spotrebiteľské združenie. 
 Ak sa niečo tvári ako ob-
chod, ešte to nemusí byť ob-
chod. Špeciálne na internete.

Predajca neznámy
 Právnici spotrebiteľského 
združenia zistili, že facebo-
okový profi l pani Alexandry 
S. z Michaloviec s názvom 
„Butik Alexandra“ nepre-
vádzkuje podnikateľský sub-
jekt, ale pravdepodobne 
fyzická osoba, ktorej meno 
a priezvisko môže byť tiež 
vymyslené. Nakoľko meno 
Alexandry S. z Michalo-
viec sa nenachádzalo ani v 
živnostenskom registri, ani 
v obchodnom registri (napr. 
ako konateľa alebo spoloč-
níka) bolo zjavné, že v tom-
to prípade nebude možné 
uplatniť možnosť odstúpe-
nia od zmluvy do 14 dní od 
uzavretia zmluvy na diaľku 
(cez internet), keďže „kúp-

na zmluva“ uzatvorená medzi 
pani Janou a butikom Ale-
xandra nie je spotrebiteľskou 
zmluvou. Okrem toho, že pani 
Jana nemôže v tomto prípade 
využiť ochranu spotrebiteľskej 
legislatívy, pravdepodobne 
bude mať problém aj s vymo-
žením čiastky, ktorú zaslala na 
neznámy účet za objednané 
šaty.

Prečo byť opatrný pri na-
kupovaní cez Facebook?
 Facebook nie je určený 
na online predaj tovaru, je 
to miesto pre komuniká-
ciu. Tak ako samotný profi l, 
aj veľké množstvo lajkov môže 
byť falošných. Ako cieľová sku-
pina týchto falošných profi lov 
sú najmä ženy a matky, ktoré 
vo veľkej miere využívajú in-
ternet a inzertné portály na 
nákup a predaj detského tova-
ru. 
V prípade, ak sa rozhodne-
te kupovať tovar cez face-
book, je potrebné dodržať 
aspoň tieto minimálne pra-
vidlá nakupovania:
1. Skontrolujte, či je predajca 
označený na facebookovom 
profi le skutočným predajcom 
alebo podnikateľom. Zistíte to 
na www.orsk.sk a www.zrsr.sk.
2. Skontrolujte, či má predajca 
okrem facebookového profi lu 
aj ofi ciálnu webstránku, kde 
má uvedené všetky identifi -
kačné údaje a kde by ste mali 
nájsť aj všeobecné obchodné 
podmienky pre online predaj.
3. Každý online predajca vám 
musí pred odoslaním objed-
návky poskytnúť podrobné 
informácie, vrátane svojich 
kontaktných údajov, hlavných 
charakteristík produktu alebo 
služby a celkovej ceny (vrátane 
všetkých daní a poštovného) 
a ďalšie podrobné informácie 
podľa § 3 zákona č. 102/2014 
Z.z. o ochrane spotrebiteľa 
pri predaji tovaru alebo po-
skytovaní služieb na základe 
zmluvy uzavretej na diaľku 
alebo zmluvy uzavretej mimo 
prevádzkových priestorov pre-
dávajúceho.
4. Skontrolujte si reputáciu 
predajcu na internete a vložte 
jeho názov do internetového 
vyhľadávača. Rôzne fóra dis-
kutérov môžu obsahovať cen-
né skúsenosti s konkrétnym 
predajcom.
5. Ak môžete, na nákup cez 
internet používajte ofi ciálne 
e-shopy predajcov a nie face-
book. 
 V prípade, ak ste sa predsa 
len stali pravdepodobne obe-
ťou podvodu zo strany faloš-
ného predajcu cez facebook, 
neváhajte a podajte trestné 
oznámenie. Prípadne sa obráť-
te na spotrebiteľské združenie, 
ktoré vám poradí, ako kon-
krétnu situáciu riešiť.

Mgr. Martin Bohoš
SPOTREBITEĽSKÉ 

PRÁVNE CENTRUM
www.chranimespotrebitelov.eu 

Starostovia odmietajú neštátne 
škôlky bez peňazí od magistrátu

V situácii, keď v Brati-
slave výrazne pribúda 

počet detí v materských 
školách, najmä v neštát-
nych - súkromných a cir-
kevných, magistrát prišiel 
s návrhom na zmenu v 
zaraďovaní neštátnych 
materských škôl do siete 
škôl a školských zariadení 
v podmienkach mesta.
 Regionálne združenie 
mestských častí hlavného 
mesta (RZ MČ) sa na rokova-
ní v piatok 9. októbra zhodlo, 
že nesúhlasí s návrhom na 
presun zodpovednosti za 
zaraďovanie neštátnych 
materských škôl z ma-
gistrátu na mestské časti 
bez návrhu na fi nančné 
zabezpečenie presúvanej 
kompetencie minimálne 
na ďalšie tri rozpočtové 
roky. Združenie pripomína, 
že výhradným zriaďovate-
ľom štátnych, resp. verejných 
materských škôl (MŠ) v Bra-
tislave sú mestské časti. Zria-
ďovateľmi súkromných MŠ 
môžu byť právnické alebo 
fyzické osoby, cirkevné môže 
zakladať štátom uznaná cirkev 
alebo cirkevná spoločnosť. Na 
každé dieťa v súkromnej 
a cirkevnej MŠ prispieva 

mesto Bratislava dotáciou 
vo výške minimálne 88 
percent z fi nančných pro-
striedkov, ktoré sú posky-
tované na dieťa v štátnej 
MŠ.
 Za posledných päť ro-
kov sa počet neštátnych MŠ 
v Bratislave takmer zdvojná-
sobil - kým v roku 2010 ich 
bolo dovedna 17, v tomto 
roku je ich 33. A kým počet 
detí v sledovanom období 
vzrástol v štátnych MŠ iba 
o 9 percent, v súkromných 
o 89 a v cirkevných o 115 per-
cent. Táto skutočnosť sa odra-
zila aj na výdavkoch hlavného 
mesta. Kým v roku 2011 po-
skytlo zo svojho rozpočtu ne-
štátnym MŠ dotáciu v celko-
vej sume 1 378 838 eur, v roku 
2015 je dotácia vyčíslená na 
2 684 471 eur. Z prehľadu po-
pulácie vo vekových kategó-
riách 0 až 7 rokov, ktorý sta-
rostovia dostali k dispozícii, 
vyplýva, že ešte minimálne 
v najbližších troch – štyroch 
rokoch možno očakávať zvý-
šený tlak na vytváranie ďalších 
miest v existujúcich škôlkach 
alebo na zriaďovanie nových 
MŠ.

(red, rl)

Poslanci chcú od mestských 
organizácií rozvojové plány
Koncepciu rozvoja na 

najbližšie tri roky žia-
dajú od nových riaditeľov 
príspevkových organizá-
cií poslanci z mestského 
klubu Bratislava Inak.
 Šéfovia príspevkových or-

ganizácií Bratislavy by mali 

pripraviť koncepciu rozvoja 

organizácií na najbližšie tri 

roky. Navrhujú to poslanci 

z bratislavského mestského 

poslaneckého klubu Brati-

slava Inak, ktorí takýto ma-

teriál predkladajú vo štvrtok 

(22. októbra) na rokovanie 

mestského zastupiteľstva. 

Koncepcie by potom mali 

prerokovať príslušné komisie 

mestského zastupiteľstva a 

prezentovať by ich mali aj na 

verejnej diskusii. Informoval o 

tom Michal Feik z občianskej 

iniciatívy Bratislava Inak.

 Podľa predsedníčky mest-

ského poslaneckého klubu 

Bratislava Inak Kataríny Au-

gustinič mestskí poslanci sa 

nezúčastnili na výberovom 

procese na šéfov príspevko-

vých organizácií, preto ich za-

ujíma, aké majú noví riaditelia 

plány. 

 Nových riaditeľov prí-

spevkových organizácií 

schválilo bratislavské mestské 

zastupiteľstvo koncom sep-

tembra. Do funkcie nastúpili 

od 1. októbra. Bratislavské-

mu pohrebníctvu Marianum 

po novom šéfuje Radoslav 

Vavruš. Do Mestských le-

sov nastúpil Juraj Zikmund, 

STaRZ-u po novom šéfuje Pe-

ter Vojtek.

 Novým náčelníkom Mest-

skej polície sa stal Peter Kra-

jíček, organizáciu Generál-

ny investor Bratislavy vedie 

Vladimír Gašperák a na čelo 

Bratislavskej organizácie ces-

tovného ruchu sa postavila 

Alžbeta Melicharová. 

(sita, red)
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Prehľad z ľavnenej prepravy v Integrovanom dopravnom systéme 
Bratislavského kraja (IDS BK)
V súvislosti s pripravovaným rozšírením IDS BK schválili poslanci Mestského zastupiteľstva ako aj poslanci 
Zastupiteľstva BSK zmeny v podmienkach bezplatnej prepravy v doprave. Predstavujeme komplexný prehľad 
zliav, ktoré začnú v súvislosti s rozšírením IDS BK platiť. 

deti do 6 rokov bezplatne celé územie 
IDS BK - automaticky* - bez zmeny

deti od 6 do 16 rokov 50 % celé územie 
IDS BK

JCL 
PCL automaticky* - zvýšenie veku z 

15 na 16 rokov

žiaci a študenti, max. 
do 26 rokov 50 % celé územie 

IDS BK
JCL 
PCL

BČK vydaná 
školou alebo 
preukaz vydaný 
dopravcom

na vydanie 
preukazu 
potvrdenie o 
návšteve školy

bez zmeny

dôchodcovia nad 60 
rokov 50 % celé územie 

IDS BK
JCL 
PCL BČK

predložiť k 
nahliadnutiu 
Potvrdenie o 
priznaní dôchodku

v regiobus dnes 
zľava len pri kúpe 
PCL,
inak celé cestovné

osoby nad 62 rokov  50 % celé územie 
IDS BK doklad totožnosti -

dnes je potrebné 
dokladovať status 
dôchodcu

osoby nad 70 rokov bezplatne

celé územie 
IDS BK PCL BČK - SeniorPas - v regiobus dnes

0,20 € / 25 km

50 % celé územie 
IDS BK JCL doklad totožnosti -

pre tých, ktorí 
si nevybavia 
SeniorPas

ŤZP a ŤZP-S
50 % celé územie 

IDS BK PCL BČK preukaz
ŤZP / TŽP-S

v MHD dnes 
bezplatne

50 % celé územie 
IDS BK JCL preukaz ŤZP / 

TŽP-S - v MHD dnes 
bezplatne

ŤZP a ŤZP-S
(trvalý pobyt
v Bratislavskom kraji)

90 %

iba v 
Bratislave
(zóny 
100+101)

PCL BČK preukaz
ŤZP / ŤZP-S

v MHD dnes 
bezplatne

Sprievodca ŤZP bezplatne celé územie 
IDS BK - preukazuje sa len držiteľ ŤZP-S, 

ktorému robí sprievod

v regiobus dnes 
za zľavnené 
cestovné

Darcovia krvi – 
Diamantová Janského 
plaketa
(trvalý pobyt v 
Bratislavskom kraji)

90 %

iba v 
Bratislave
(zóny 
100+101)

PCL BČK

potvrdenie 
o udelení 
Diamantovej 
Jankého plakety

v MHD dnes 
bezplatne aj pre 
držiteľov Zlatej 
Jánskeho plakety

Protikomunistickí 
odbojári a Politickí 
väzni
(trvalý pobyt
v Bratislavskom kraji)

90 %

iba v 
Bratislave
(zóny 
100+101)

PCL BČK preukaz vydaný 
ÚPN

v MHD dnes 
bezplatne

Protifašistickí odbojári bez zľavy celé územie 
IDS BK - - -

vzhľadom na vek 
spadajú už do 
kategórie Osoby 
nad 70 rokov

* ak bude pri kontrole pochybnosť o skutočnom veku dieťaťa, môže byť vyžadovaný doklad preukazujúci vek – napr. cestovný pas, 

preukaz poistenca a pod.

JCL = jednorazový cestovný lístok (papierový)

PCL = predplatný cestovný lístok (električenka)

BČK = bezkontaktná čipová karta

O termíne, od ktorého sa začnú vydávať bezkontaktné čipové karty (BČK) a lístky podľa nových podmienok bude BID 

informovať.

Nad 70 rokov sa cestuje v MHD 
naďalej zadarmo, treba si ale 
vybaviť SeniorPas za poplatok
„Koľko máme platiť za 
cestovanie v MHD? Zruši-
li nám starším cestovanie 
v MHD zadarmo? V MHD 
bude platiť aj vozičkár? 
Tieto a podobné otázky 
kladú v týchto dňoch naj-
mä starší spoluobčania. 
Rozširuje sa údajne fáma, 
že všetci nad 70 rokov, 
budú musieť v MHD platiť.
 Magistrát nás informoval, 
že občania nad 70 rokov si 
po spustení III. etapy projek-
tu Integrovaného dopravného 
systému Bratislavského kraja 
(IDS BK), ak budú chcieť jaz-
diť zadarmo, budú musieť 
vybaviť tzv. SeniorPas kartu s 
ročným bezplatným lístkom, 
s ktorým budú môcť cestovať 
bezplatne v celom kraji. Karta 

bude platiť 5 rokov, ale každý 
rok si ju cestujúci nad 70 ro-
kov budú musieť obnoviť. Kto 
si kartu – SeniorPas nevybaví, 
môže využívať zľavnené lístky.
„Jednoznačne odporúčame 
vybavenie čipovej karty tak, 
aby občan nad 70 rokov mo-
hol cestovať bezplatne a my 
aby sme vedeli, koľko takých-
to občanov cestuje,“ uvádza 
magistrát hlavného mesta.
 Kartu si bude môcť vy-
baviť ktokoľvek, nemusí byť 
občanom mesta, či kraja. 
Vybavenie karty stojí 3 € 
v Slovak Lines, kde urobia 
fotografi u na mieste, ale-
bo za 5,30 eura v DPB, kde 
je potrebné mať vlastnú 
fotku.

(rl, red)

30-minútový prestupný lístok 
bude stáť  90 centov
Br a t i s l a v a 

ukončila prí-
pravnú fázu pre 
zapojenie sa do 
III. etapy integro-
vaného doprav-
ného systému 
Bratislavského 
kraja (IDS BK), 
v ktorom cestu-
júci budú môcť 
cestovať na jed-
notný cestovný 
lístok platný na 
celom území 
kraja, pre všet-
kých dopravcov 
a dopravné pro-
striedky. 
 Pr ipravovaný 
systém okrem iné-
ho prináša nový 
cestovný lístok s 
platnosťou 30 mi-
nút, ktorý bude podľa analýz 
využívaný najviac tou sku-
pinou, ktorá dnes využíva 
hodinový lístok. Cena toh-
to 60-minútového lístka, 
ktorý bude v rámci MHD 
v Bratislave využívaný 
najmenej, sa mení na 1,20 
eur a bude použiteľný aj 
do prvej zóny za mestom, 
t.j. do Rovinky, Ivanky 
pri Dunaji, Svätého Jura, 
Stupavy a pod. 
 Podľa informácií Brati-
slavskej integrovanej dopra-
vy (BID), zavedením nového 
integrovaného systému budú 
všetky cestovné lístky s 
časovou platnosťou pre-
stupné. Základný 30-minú-
tový lístok bude stáť 0,90 eur, 
pri zľavnených cestovných 
lístkoch to bude 0,45 eur  (s 
50 % zľavou). Zavádza sa (sta-
ro) nový prestupný cestovný 
lístok platný 15 minút. Jeho 
cena bude 0,70 eur, pri zľav-
nených cestovných lístkoch 
bude cestujúcemu priznaná 
zľava 50 % z cestovného. Cena 
základného jednodňového 
lístka bude 3,50 eur, zák-
ladného trojdňového 8 eur 
a cena základného 7 dňového 
cestovného lístka bude 11,40 
eur. Pri zľavnených cestov-
ných lístkoch je cestujúcemu 

priznaná zľava 50 % z cestov-
ného. Cena predplatného 
cestovného lístka bude 
závisieť od počtu zvole-
ných zón. 
 „SMS cestovný lístok nie 
je súčasťou integrovaného do-
pravného systému a bude pla-
tiť len v bratislavskej mestskej 
hromadnej doprave. Pravde-
podobne zostane platiť súčas-
ná ponuka a ceny,“ dodala BID 
a.s..

Ako si mám vybrať 
cestovný lístok?
 Pred kúpou PCL si najskôr 
zo schémy zón vyberte tie 
zóny, cez ktoré budete chcieť 
cestovať. Podľa počtu a dru-
hu zvolených zón sa cestujú-
cemu vypočíta cestovné. Do 
výpočtu ceny sa počíta každá 
jedna zóna cez ktorú budete 
cestovať, teda aj taká ktorými 
Váš spoj len prechádza a ne-
zastavuje tam. Každá zóna sa 
ale počíta len raz, takže cez 
jednu zónu môžete pri Vašej 
ceste prechádzať viac krát. 
Každá zóna má svoje číselné 
označenie, pri kúpe lístka je 
vhodné vedieť predajcovi vy-
menovať zoznam zón, ktoré si 
želáte zakúpiť. Zóny 100 a 101 
sa predávajú len spoločne.

(rl, red)

Na obrázku je znázornený príklad cestujúceho, 

idúceho z Gajár do Bratislavy-Ružinova. Pri 

svojej ceste prechádza cez zóny 260, 255, 245, 

235, 225, 215, 101 a 100 (farebne vyznačené).

Kuriér zaostril
Uvoľnené obrubníky na Harmincovej 
ulici sú nebezpečné
Harmincova ulica v 

Dúbravke je hlavnou 
„vstupnou“ komunikáciou 
do tejto mestskej časti. Už v 
minulosti sa uvažovalo nad 
jej rozšírením, no pre majet-
kovoprávne spory sa tento 
úmysel dodnes neuskutoč-
nil. Podľa našich  informá-
cií sa na tejto ulici stal úraz 
chodkyni. Konkrétne na 
priechode pre chodcov v lo-
kalite pri zimnom štadióne. 
Na priechode pre chodcov, 
ktorým prechádzala, sa žene 

uvoľnila časť z obrubníka a pri páde si 
zlomila 3 rebrá. 
 Komunikácia je v správe magis-
trátu hlavného mesta. Obrubník na 
Harmincovej ulici ale nie je jediný z 
mnohých, ktoré by malo hlavné mesto 
opraviť. Pri pohľade aj na hlavné ulice 
a cestné ťahy mesta, je oprava hrán ulíc 
a obrubníkov, na mnohých miestach 
už nevyhnutne potrebná. Napríklad, 
najbližšie k magistrátu, sú už roky ne-
povšimnuté zdevastované obrubníky 
na Nám. SNP oproti Starej tržnici, na 
chodníku okolo stromov.

(rl)
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OTVORENÉ
NOVÝM

ZÁŽITKOM
Navštívte čerstvo otvorenú

predajňu v Auparku v Bratislave.
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Mestské divadlo uvedie premiéru 
na námet Dobšinského bájky

Mestské divadlo P. O. 
Hviezdoslava (ďalej 

len MDPOH) si na 24. ok-
tóbra pripravilo premiéru 
rozprávkovej komédie 
s názvom Koza rohatá. 
Súčasná rozprávka s prv-
kami situačnej a textovej 
komiky, pesničkami a tan-
com je voľnou adaptáciou 
slávnej ľudovej rozprávky 
Koza rohatá a jež, kto-
rá vyšla v treťom zväzku 
Prostonárodných sloven-
ských povestí Pavla Dob-
šinského. 
 Známu riekanku o sa-
mopašnej koze si mnohí pa-
mätajú z detstva. Dramatur-
gický tím Mestského divadla 
sa krátkou anekdotou z Dob-
šinského poviedok inšpiroval 
a vytvoril pútavý a veselý prí-
beh plný pesničiek. Režisér-
skej stoličky sa zhostil Róbert 
Mankovecký. Podľa neho je 
rozprávka východiskom pre 
zaujímavú dramatizáciu tým, 
že je neslovanská a podobá 
sa na bájky Ezopa, La Fonta-
ina či Krylova. Na rozdiel od 
Dobšinského verzie sa diva-
delný príbeh lenivej a drzej 
kozy začína na jednom gaz-
dovskom dvore, kde sa hlavná 
hrdinka stretáva s domácimi 
zvieratkami. „Je vďačné, keď 
sa pozeráme na zvieratá, kto-
ré konajú ako ľudia. Základný 
princíp v poetike a uvažovaní 
sa podobá na veľmi úspešnú 
rozprávku, ktorú sme robili 
pred časom, Tri prasiatka. 

Snahou divadla bolo nadvia-
zať na túto rozprávku, a pre-
to to robí ten istý inscenačný 
tím,“ vysvetľuje zámer Róbert 
Mankovecký, ktorý je zároveň 
autorom hudby a textov pies-
ní.
 Aj priestorná exkluzívna 
spálňa s veľkou kruhovou po-
steľou môže byť náhle tesná. 
Presne také „prevýšenie do-
pytu nad kapacitou“ nastane v 
bláznivej komédii Do spálne 
vstupujte jednotlivo, ktorú 
odohrá 5. novembra o 19.00 
h v MDPOH Divadlo Háta 
z Prahy. Kolotoč zúfalých za-
stierajúcich manévrov, nedo-
rozumení a lží, nechcených 
zámen osôb sa rozbieha na-
plno. Iskrivé humorné slovné 
i situačné šarvátky naberajú 
na intenzite. Divákov navyše 
čaká na záver brilantná poin-
ta. Hra sa dočkala mnohých 
naštudovaní na anglických 
scénach, rovnako ako v di-
vadlách newyorského Bro-
adwaya. Teraz ju môžu diváci 
po prvýkrát zhliadnuť v čes-
kom preklade aj v MDPOH 
aj s legendárnym Lukášom 
Vaculíkom.
Viac o programe nájdete 
na stránke mdpod.sk.

P a m ä t n í k  Ľ u d o v í t a  Š t ú r a  a  j e h o  p r í b e h
Nielen ľudia majú svoje 

osudy a príbehy, ale aj 
budovy, námestia, či pomní-
ky. Nie je tomu tak dávno, čo 
hlavnou témou Bratislavy bol 
pokus nahradiť súsošie Ľudo-
víta Štúra na rovnomennom 
námestí replikou sochy Márie 
Terézie, ktorá stála pred rok-
mi na tomto mieste. Bratislav-
čania si však „svojho“ Štúra 
ubránili a súsošie stojí na svo-
jom mieste, už od r. 1972. Rok 
2015 má medzi historikmi 
podtitul „štúrovský“ – Ľudo-
vít Štúr sa narodil 28.10.1815, 
pred 200 rokmi.  
 Od 60-tych rokov 20 stor. 
sa uvažovalo o vytvorení 
dôstojného pamätníka. Pri 
hľadaní miesta pre pomník 

do úvahy prichádzal priestor 
pri vyústení Mostovej ulice, 
priestor bývalého „koruno-
vačného pahorku“, na ktorom 
konc.60-tych rokov, po od-
stránení pamätníka M. R. Šte-
fánika (r. 1954), bola parková 
úprava. V r. 1964 bola vypísa-
ná anonymná sochárska súťaž 
na vytvorenie pamätníka Ľu-
dovítovi Štúrovi. Víťazom sú-

ťaže sa stal návrh dvoch auto-
rov – akad. sochára Tibora 
Bartfaya a Ing. arch. Ivana 
Salaya, ktorým bola zada-
ná práca na pamätníku. 
Základná umelecko – archi-
tektonická podoba pamätníka 
bola jasná od začiatku – išlo 
o rozmerné súsošie v nadži-
votnej veľkosti , pripojené ku 
kamenným pilierom. 
 Práce na pamätníku si vy-
žiadali u oboch autorov 3 roky 
intenzívnej práce, ďalšie roky 
boli spojené s jeho samotnou 
realizáciou. Táto bola techno-
logicky veľmi náročná – sa-
motné zakladanie stavby vy-
žadovalo využitie najnovších 
technológií betonáže. tri 
pylóny, na ktorých je umiest-

nené bronzové 
súsošie, sú zo  
žuly, sú  cez 13 
m vysoké a  zlo-
žené každý z 3 
dielov. Spojenie 
týchto jednotli-
vých kusov špe-
ciálnym tmelom 
bolo preskúša-
vané statikmi. 
Bronzové súso-
šie je odliate tiež 

z viacerých častí, výška fi gúr 
je cez 360 cm a na jednotli-
vú fi gúru bolo potrebné až 
19-20 t bronzu. Len pre zaují-
mavosť fi nančná kalkulácia na 
odliatie tohto súsošia v r. 1967 
bola vypočítaná na viac ako 3 
milióny Kčs! Neskutočná váha 
celého súsošia robila vrásky 
realizátorom pomníka. Pres-
nému postupu pri montáži 

pamätníka pomohla maketa 
z dreva a polystyrénu, ktorá 
v mierka 1:1 zdobila námestie 
v decembri 1968. Samotná 
montáž prebiehala vo viace-
rých etapách – najprv sa do 
zeme zakotvili prvé časti pilie-
rov, na ne sa pritmelili druhé 
kamenné časti, v tejto časti sa 
na kamenné pylóny uchyti-
la železná obruč, na ktorú sa 
začali „vešať“ bronzové fi gúry, 
pamätník ukončila práca na 
zatmelení tretej časti pyló-
nov. Pamätník Ľudovíta Štúra 

slávnostne odhalili koncom
 r. 1972. Za tých vyše 40 rokov 
sa pamätník stal neoddeliteľ-
nou súčasťou tohto priestoru. 
Je to pamätník nielen nášho 
velikána ,ale aj veľkého brati-
slavského umelca akad. soch. 
Tibora Bartfaya, ktorý nás 
pred časom opustil. 

PhDr. Jana Hamšíková
Mestský ústav ochrany pa-

miatok v Bratislave 
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Osobnosti 
na uliciach    
Kto je za menom v názve 

bratislavských ulíc?

Tešedíkova ulica 
– Záhorská Bystrica
Samuel Tešedík bol pedagóg, 
publicista, zakladateľ poľ-
nohospodárskeho školstva 
v Uhorsku, farár. Narodil sa 
v roku 1742 v obci Albertirsa 
v Maďarsku v Peštianskej sto-
lici, kde bol jeho otec, rodák 
z Púchova, farárom sloven-
ských prisťahovalcov. Po smrti 
otca sa s ním matka, bratislav-
ská Nemka, v roku 1749 vráti-
la do svojho rodného mesta. V 
rokoch 1749 – 1767 chodil na 
základnú  školu a evanjelické 
lýceum v Bratislave. Zaujímal 
sa aj o prírodné vedy a medicí-
nu, študoval na univerzitách v 
nemeckom Erlangene. Neskôr 
na univerzitách ho ovplyvnili 
významní učenci tej doby a 
rovnako aj rodiaci sa kapitalis-
tický ruch nemeckých miest. 
Najväčší vplyv mal naňho J. A. 
Komenský, tiež myšlienky J. J. 
Russeaua, B. J. Basedowa, G. 
Ch. Salzmana, H. J. Campeho, 
J. F. Mayera, H. J. Pestalozzi-
ho. Vďaka nim pochopil po-
trebu vzdelávania dolnozem-
ských roľníkov.
 Jeho celoživotným cieľom 
bolo čo najužšie spojiť školu a 
výchovu s potrebami života.
Ide o jednu z najvšestran-
nejších osobností slovenskej 
histórie a najvýznamnejšieho 
dolnozemského slovenského 
intelektuála, vynikajúceho 
učenca a pedagóga. O utopis-
tu, utópie ktorého sa ukázali 
ako reálne. Na rozdiel od au-
torov ostatných utópií doká-
zal nemálo zo svojich predstáv 
aj uskutočniť. Popri kňazskom 
poslaní, slúžil ako farár slo-
venských vysťahovalcov v Ma-
ďarsku, bol aj učiteľom a náro-
dohospodárom a osvetárom. 
Jeho aktivity ďaleko presiahli 
mesto i región. Napísal aj nie-
koľko zásadných diel z oblasti 
poľnohospodárstva, štátnej 
správy, pedagogiky a spolo-
čenskovedného pojednania. 
V Maďarsku sú po ňom na-
zvané školy i múzeá. Tessedik 
Sámuel je pojem, jeho busta 
nechýba v žiadnom komplet-
nejšom panteóne maďarských 
mysliteľov.
 Folklórny súbor Slovákov 

v juhomaďarskom Sarvaši 
nesie jeho meno. Jeho prácu 
ocenil cisár Jozef II. zlatou 
medailou. Zdroj: osobnosti.
sk

Tylova ulica 
– Nové Mesto

Josef Kajetán Tyl sa narodil 
v roku 1808 v Kutnej Hore 
v ČR a zomrel v roku 1856 
v Plzni. Bol český dramatik 
a spisovateľ. Študoval gym-
názium v Prahe od roku 
1822, v roku 1827 študoval 
v Hradci Králove, kde sa 
stretol s V. K. Klicperom. 
Po ukončení gymnázia šiel 
študovať fi lozofi u do Prahy. 
Štúdium ale nedokončil. 
Oženil sa s Magdalenou 
Forhajnovou. Vo voľnom 
čase sa venoval divadlu a 
novinárčeniu. Od roku 1833 
viedol redakciu časopisu 
Jindy a Nyní -tento časopis 
sa v roku1834 premenoval 
na Květy. Rovnako vydával 
časopis Vlastimil a Pražský 
Posel. V roku 1849 sa pokú-
sil založiť noviny pre dediny 
- Sedlské noviny, ale tento 
projekt stroskotal. Získal 
cenu Matice české a zlatý 
prsteň za literatúru. V roku 
1848 sa aj politicky angažo-
val. Bol zvolený za poslanca 
do ríšskeho snemu, kde si 
urobil veľmi veľa nepriate-
ľov. Zomrel ako chudobný 
človek v Plzni.

Napísali ste námOpäť vznikne Archív mesta Bratislavy
Archív Bratislavy, vrá-

tane vzácnych listín 
z 15.storočia, sa formál-
ne vrátil do správy mesta 
Bratislava po 62 rokoch. 
Mestské zastupiteľstvo v 
septembri schválilo zámer 
prevzatia tohto archívu 
Bratislavou od štátu do 
Archívu mesta Bratislavy 
(AMB). 
 Národný parlament prijal 
na uplynulej schôdzi vládnu 
novelu zákona o archívoch a 
registratúrach, ktorý umož-
nil prechod dokumentov do 
AMB. Návrat dokumentov 
z dávnej aj nedávnej minulos-
ti bratislavskej samosprávy je 
veľkou udalosťou. Archív je 
najstaršou kultúrno-histo-
rickou inštitúciou mesta, 
pracuje vyše 700 rokov a 
má 526 archívnych fondov 
a zbierok. Z neskoršej histó-
rie občania najviac využívajú 
fond Národný výbor mesta 
Bratislavy pri zisťovaní majet-
ku, pozemkov, či reštitučných 
nárokov.
 Archív mesta Bratisla-
vy začne naplno pracovať 

od 1. januára 2017, dovtedy 
treba preniesť zbierkové fon-
dy a urobiť práce na úprave 
priestorov. Mesto dohodne s 
rezortom vnútra organizáciu 
a harmonogram delimitácie 
dokumentov z archívnych 
fondov a zbierok do novozria-
deného mestského archívu. 
V súčasnosti sú mestské do-
kumenty uložené v priesto-
roch na Markovej ulici 
v Petržalke, v Slovenskom ná-
rodnom archíve a Štátnom ar-
chíve v Bratislave. Archív bol 
do roku 1953 organizáciou 
mesta, potom prešiel do 
rúk štátu.
 Dôvodom pre návrat ar-
chívu pod mesto bolo aj to, 
že pôvodne navrhovaná no-
vela zákona by zrušila exis-
tenciu bratislavského archívu 
a zhoršila by sa dostupnosť 
jeho fondov pre samosprávu a 
Bratislavčanov. Medzi vzácne 
časti archívu patrí erbová listi-
na mesta, pečať rakúskej cisá-
rovnej a uhorskej panovníčky 
Márie Terézie, stredoveké spi-
sy, mestské privilégiá a ďalšie 
dokumenty.                    (red, rl)

Maringotka 2015 - zaujímavé 
riešenie neriešenia

Maringotka na obrázku sa 

nachádza na zelenej plo-

che medzi ulicami Jasovská 

– Panónska – Vígľašská. 

Tento darček nám tu bol 

privezený na Nový rok 2015. 

Maringotka bola vo veľmi 

zlom technickom stave bez 

ŠPZ, pozičných osvetlení, 

rozbité okná, vadné pneu-

matiky a rozpadavájúca sa 

celá konštrukcia. Evidentne 

sem bola dotiahnutá za úče-

lom jej nelegálneho, rýchle-

ho a bezplatného zbavenia 

sa, lebo nespĺňala žiadne 

zákonné technické podmien-

ky pre jazdu po verejných 

komunikáciách. Odvtedy 

tu len chátra, rozkráda sa, 

devastuje sa a zdržujú sa v 

nej všelijaké asociálne a po-

fi dérne osoby. Na niekoľké 

informácie,žiadosti a sťaž-

nosti existovali nasledovné 

vysvetlenia - MÚ Ba 5 tvr-

dil, že uvedená maringot-

ka sa nenachádza na jeho 

pozemku, ale na pozemku 

Metra. Metro tvrdilo,že 

tento pozemok nie je v jeho 

vlastníctve, ale je to poze-

mok vo vlastníctve Magis-

trátu Bratislavy. Magistrát 

tvrdil, že tento pozemok nemá 

vo vlastníctve. A kruh so zá-

konnými výhovorkami sa ako-

že navždy už uzatvoril, a Ty 

občan sa aj naďalej tráp a sta-

raj. Od kompetentného zdroja 

sme sa dozvedeli,že v takomto 

prípade je povinnosť samo-

správy sa postarať o likvidá-

ciu tohto vraku. Samospráva 

dala za všetkým defi nitívnu 

bodku vyjadrením: My nemá-

me žiadne prostriedky na lik-

vidáciu takejto maringotky a 

vec bola odložená ako navždy 

vybavená. Lebo maringotka sa 

okrem odtiahnutia dá aj ro-

zobrať, lenže na to pravdepo-

dobne nikto z pracovníkov Mú 

Ba 5 neprišiel, alebo radšej 

nechcel prísť,lebo sú to zbytoč-

né starosti, zbytočné fi nančné 

náklady a časová strata pre 

úradníkov. Takto je potom 

táto maringotka odkázaná len 

rozpadnutie sa vplyvom pove-

ternostných podmienok, čo sa 

už začínajú prejavovať, lebo 

tá príroda je schopnejšia aj ro-

zumnejšia od Zemského tvora, 

ktorý sa tituluje ako moderný 

človek. Ďakujem za pozornosť. 

Rastislav Gemerský

Bratislavské džezové 
dni budú aj v Starej tržnici
Najlepšie koncerty tej-

to jesene a príjemné 
stretnutia s priateľmi vás 
čakajú od 23. do 25. ok-
tóbra v Inchebe a 27. ok-
tóbra v Starej Tržnici v Bra-
tislave.
 Šiestimi fi nalistami súťaže, 
ktorí odohrajú koncerty počas 
41. ročníka BJD SLSP sú Samu-
el Hošek Jazz Band, Especias, 
Ľubo Šamo Project, Cha Bud!, 
Juraj Schweigert & Th e Groo-
ve Time a Frankie Kimono. 
Hlavnou cenou súťaže, v ktorej 
zvolia víťaza fanúšikovia hlaso-
vaním, je koncert na hlavnom 
pódiu na budúcoročných dže-
zákoch. 
 Organizátori pripravili 
počas štyroch festivalo-
vých dní 24 koncertov za-
hraničných aj slovenských 
interpretov. Medzi najväčšie 
ťaháky festivalu určite patria 

svetové hviezdy Gregory Por-
ter – geniálny jazzový a so-
ulový spevák, Snarky Puppy 
– nová koncertná hviezda ame-
rického jazzu, Fourplay – kvar-
teto súčasného jazzu zložené 
zo špičkových muzikantov a 
Esperanza Spalding – mladá 
talentovaná multiinštrumen-
talistka, držiteľka štyroch oce-
není Grammy. Džezáky sú po-
vestné aj koncertmi výborných 
hudobníkov. Medzi takých 
určite patrí aj Jeff  Ballard Trio 
feat Lionel Loueke & Chris 
Cheek, Andreas Varády Band, 
ktorý vystúpi s najlepším slo-
venským saxofonistom Rado-
vanom Tariškom, svetoznáma 
americká speváčka Marla Glen 
či fantastický basgitarista Alain 
Caron.
Celý program podujatia aj 
na www.bakurier.sk

(red, rl)
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personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k

Čašník/-čka barman/-ka
Informácie o pracovnom mieste
Miesto práce: Historické centrum BA, Bratislava
Termín nástupu: dohoda
Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Náplň práce, právomoci a zodpovednosti
Obsluha zákazníka v historickej cukrárni, obsluhovať sa bude v dobo-
vých kostýmoch, výnimočné prostredie, zahraničná klientela, vysoká 
úroveň stolovania.
Iné výhody
Stabilné a dlhodobé zamestnanie,celá mzda uhradená cez pásku, 
príjemne prostredie
Požiadavky na zamestnanca
Osobnostné predpoklady a zručnosti
výučný list alebo hotelová škola-podmienka, 
prax v zahraničí výhodou.
Jazykové znalosti:
Anglický jazyk - aktívne a Nemecký jazyk - aktívne
Požadované vzdelanie: výučný list, stredoškolské s maturitou 
nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie
Informácie o výberovom konaní
zasielať životopis na adresu bameko@bameko.sk s aktuálnou fotkou 
podmienka

PRACOVNÉ MIESTO

Bratislava bola plná farieb a radosti

Hlavné mesto sa nedáv-
no už po druhýkrát 

stalo dejiskom farebnej 
explózie pod názvom Far-
bám neujdeš. V sobotu 
10. októbra sa na štart 
zábavného rodinného 
behu  postavilo viac ako 
2000 účastníkov. Tí si do 
sýtosti užili päťkilometro-
vú trasu v úplnom centre 
Bratislavy. 
 Účastníci museli prebeh-
núť piatimi zónami. Na pr-
vých štyroch na nich čakala 
farebná sprcha. Tohtoročnou 
novinkou bola piata zóna, kde 
bolo pre účastníkov pripra-
vené prekvapenie v podobe 
penovej zóny. Najfarebnejší 
deň svojho života zažilo aj 
niekoľko známych osobnos-
tí. Na štarte nechýbal staros-

ta Starého Mesta Radoslav 
Števčík, herec Róbert Jakab, 
či ambasádor behu Bekim. 
Moderátorom podujatia bol 
Sajfa. Kultúrny program vy-
plnila tanečná skupina Sangre 
Nueva, hlavným ťahákom na 
Hviezdoslavovom námes-
tí bolo vystúpenie speváka 
Rytmusa. Organizátori akcie 
sa rozhodli podporiť aj deti 
z detských domov, a preto sa 
na štart mohli postaviť aj de-
tičky z detského domova Bra-
tislava. Beh Farbám neujdeš 
je prepojený so slovenským 
paraolympijským výborom. 
Celá zbierku z predaja farieb 
poputuje práve na podporu 
mládeže Slovenského para-
olympijského výboru.

(red, rl)
Radošinci v novembri 
s premiérou Zmiešaná štvorhra
Radošinské naivné di-

vadlo prichádza v no-
vembri na novej adrese 
na Záhradníckej ulici 95, 
s premiérou hry Zmiešaná 
štvorhra. 

Program RND 
na november:
4. a 5. 11., 19:00 hod. Jááá-
nošííík po tristo rokoch. 
Správa o hrdinovi alebo Hra 
na hrdinu, réžia: Juraj Nvota, 
Stanislav Štepka, vstupné 15 
€/12 €
14. 11., 15:00 hod. Zmiešaná 

štvorhra, Správa zo zápasu 
dňa - verejná generálka, réžia: 
Juraj Nvota, vstupné 10 €
PREMIÉRA:  20. 11.,19:00 
hod., Zmiešaná štvorhra, 
Správa zo zápasu dňa I. pre-
miéra, réžia: Juraj Nvota 
vstupné 25 € (vrátane rautu), 
21. 11., 19.00 hod. Zmiešaná 
štvorhra Správa zo zápasu 
dňa II. premiéra, vstupné 25 € 
(vrátane rautu)
24. 11., 30. 11., 19:00 hod., 
Zmiešaná štvorhra, Správa zo 
zápasu dňa - réžia: Juraj Nvo-
ta, vstupné  15 €/12 €.

Na XI. Festivale Astorka 2015 
aj najlepšie české Divadlo roka
Už niekoľko rokov pravi-

delne na jeseň prináša 
divadlo Astorka kvalitné 
európske divadlá, ktoré sa 
aktuálne vyjadrujú k prob-
lémom dnešných dní. Ten-
to rok je festival ohraničený 
na termín 25. - 29. október.
 Festival sa začína v ne-
deľu 25. októbra 2015, a to 
netradične, poéziou – Shake-
spearovými Sonetmi v poda-
ní Václava Postráneckého a 
v sprievode ženského sláčiko-
vého kvarteta.
26. 10. nasleduje maďarský 
Vígszínház s inscenáciou o ži-
votných osudoch uznávanej 
maďarskej lekárky a priekop-
níčky v špeciálnej starostlivos-
ti, Alaine Polczovej. 
27. 10. - odkedy prišiel pôvo-
dom slovenský režisér Dodo 
Gombár do Švandovho divadla 
na Smíchově, uviedlo toto praž-
ské divadlo mnohé inscenácie, 
ktoré exponujú spoločenské 
a historické témy. Tentokrát 
zaujmú „funky muzikálom po 
našom“ o smetiaroch na hudbu 
Romana Holého.

 Už niekoľko rokov sú sú-
časťou Festivalu aj veľmi ob-
ľúbené Scénické rozhovory 
s členmi Astorky, tentoraz 
s Jurajom Nvotom. Začiatok 
je o 17:30 hod., ako vždy, pred 
predstavením Švandovcov.
28. 10. 2015
 Astorka uvedie ako prvá 
Divadlo Na zábradlí. Tento 
súbor vyhral tento rok ceny 
českej divadelnej kritiky za rok 
2014 a získal ocenenie Naj-
lepšie divadlo roka. Prichádza 
s Najlepšou inscenáciou roku 
a Najlepšou hrou roku pod 
názvom Velvet Havel. Najlepší 
mužský herecký výkon roku 
v Českej republike získal Milo-
slav König za postavu Václava 
Havla. 
 Osobitným programom 
je recitál slovenskej režisérky 
a hudobníčky Andrey Bučko, 
v sprievode harfy v rukách 
Márie Kmeťkovej. 29. 10. bude 
patriť tiež českým divadelným 
hviezdam - Dejvickému divad-
lu z Prahy a režisérovi Jiřímu 
Havelkovi. 

(red, rl)

Predaj ambulancie 
praktického lekára 

v Starom Meste
Priestor (36 m2 ) 

s výhľadom na Hviezdoslavovo nám. 
možno využiť aj na iné účely

0918 718 628

SOBOTA 17.10.2015, 17:00
JUGRA CHANTY-MANSIJSK

STREDA 21.10.2015, 19:00
BARYS ASTANA

PONDELOK 19.10.2015, 19:00
AVTOMOBILIST JEKATERINBURG

PIATOK 23.10.2015, 19:00
AVANGARD OMSK

Vstupenky v sieti Ticketportal     
Viac info na www.hcslovan.sk

#VerniSlovanu
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Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

Október je mesiac, keď už 
odkvitá väčšina kvitnúcich 
rastlín. Z pestrofarebných 
kvitnúcich rastlín je sezó-
na kvitnutia chryzantém. 
Stále ešte vysádzame cibu-
ľoviny narcisov, tulipánov 
a hyacintov. Odstraňujeme 
odkvitnuté kvety letničiek. 
Je vhodné obdobie na za-
kladanie skalky, výsadbu 
ovocných stromov, ihlična-
tých i listnatých okrasných 
kríkov a na výsadbu živých 
plotov. Pred výsadbou je 
dobré korene rastlín na 1až 
2 dni namočiť do vody. V 
zeleninovej záhrade zberá-
me už aj všetky druhy stru-
kovín, koreňovej, tekvicovej 
a ostatnej dozretej zeleniny. 
Pred uskladnením ich ne-

cháme najprv vysušiť a po-
tom uskladňujeme vo vhod-
ných tmavých, vetrateľných 
a suchých miestnostiach. 
Na prázdne zeleninové zá-
hony rozhodíme maštaľný 
hnoj alebo vyzretý kompost 
a  zrýľujeme. Mrazuodolnú 
zeleninu, ako je ružičková 
a hlávková kapusta, zim-
ný pór, špenát, chren a iné 
necháme na záhonoch a 
zberáme postupne.  Takis-
to už zberáme aj v ovocnej 
záhrade všetky druhy zim-
ných odrôd jabĺk a hrušiek. 
Dozberávame tiež posledné 
plody neskorého viniča. 

Tipy a rady:  Ak nechce-
me mať v úžitkovej záhrade 
počas zimy prázdne záhony 

a chceme mať aj v tomto 
období čerstvú zeleninu z 
vlastnej úrody, tak môže-
me pestovať mrazuodolné 
druhy zeleniny. Patria sem 
druhy zeleniny, ktoré sú 
pred zimou už vyzreté a len 
prezimujú vonku a postup-
ne ich zberáme ako sú kel 
ružičkový a kučeravý, zimný 
pór, zimný petržlen, bro-
kolica a čierny koreň alebo 
druhy, ktoré vysievame na 
jeseň a zberáme na jar, ako 
sú lahôdková cibuľa, jesenný 
cesnak, šalát, zimný špenát 
alebo kel odrody Arkta. Ta-
kisto sem patria trváce zele-
niny ako sú chren, špargľa, 
rebarbora, zimná cibuľa, to-
pinambur a iné. Mrazuodol-
né rastliny znášajú teploty i 

mínusové a niektoré otužilé 
rastú aj pri teplote  5 až 10 
°C. Pred pestovaním týchto 
zimných odrôd musíme mať 
dobre pripravenú pôdu. Ne-
zabúdajme, že pri suchom 
a teplom počasí nám môžu  
rastliny aj  vyschnúť, preto 
ich treba takisto kontrolo-
vať a občasne polievať. Pred 
silnými mrazmi a priamym 
slnkom chránime niektoré 
druhy prikrývkou z lístia, 
ihličia alebo prihrnieme 
trochou zeminy.  Zeleninu 
zberáme počas miernych a 
teplých dní.

„Záhradkársky svet .“                                   
Ing. Radovan Tomko - 

Happygardens

Vône a chute ulíc

Rubriku pripravuje 
portál Kavickari.sk
Portál, ktorý ako prvý na 
Slovensku združuje skupi-
nu gurmánov a pôžitkárov 
v jednom. Vznikol z malej 
skupinky na facebooku, 
v rámci ktorej mohli fanú-
šikovia postovať fotografi e 
a zážitky z kaviarní. Pro-
jekt sa následne vyvinul 
do podoby online maga-
zínu, ktorý prináša zaují-
mavé informácie zo sveta 
gastronómie. Spoznajte 
s nami podniky, do kto-
rých sa oplatí ísť nielen 
v Bratislave, ale aj v blíz-
kom okolí v novej rubri-
ke, ktorú sme pripravili 
v spolupráci s Bratislav-
ským Kuriérom.

Mlsná Emma z Pezinka

V blízkosti hlavného 
mesta, v jednom z 

najkrajších slovenských 
vinohradníckych miest, 
sa usídlila Emma. Svo-
jim mlsným jazýčkom 
zozbierala hodnoty a tra-
dície okolia a pretavila 
ich do štýlovej kaviarne. 
Svoj šarm ukázala aj v 
priliehajúcej minigalérii, 
kde návštevníkom ponú-
ka svoje poklady.
 Mlsná Emma je pre 
miestnych Pezinčanov i oko-
lie pojmom. Pôvodne malá 
čokoládovňa s obchodíkom 
na korze sa po niekoľkých 
rokoch na základe dopytu od 
hostí stihla rozrásť a obsadiť 
vedľajší, niekoľko násobne 
honosnejší priestor. Dnes 
majú kaviarnička a Artshop 
k dispozícií klenbové miest-
nosti v starom meštianskom 
dome. Voľakedy dávno tu 
sídlila banka. Môžete tak 
vidieť stopy po trezore i vý-
klenok pri okne, kde mal 
svoj stôl pán riaditeľ. Za ce-
lým konceptom stojí rodina 
Kočnerovcov - mama, otec, 
syn a dcéra. Každý prispel 
svojou troškou, i deti. Naprí-
klad malá dcérka vymyslela 
názov, Mlsná Emma. Tak 
trošku po sebe, tak trošku 
po babičke, ktorá bola tiež 
Emma a bola vraj veľmi ml-
sná.
 Miesto v sebe skrýva kus 
dávneho čara. Nie je to len 
budovou, ale aj retro nábyt-
kom, či čerstvými kvetinami 
na stoloch. Pani majiteľka 
neznesie umelé, a tak sa mô-
žete potešiť touto krehkou 
krásou.
 Za interiérom novej Ml-
snej Emmy stojí niekoľko-
mesačná tvrdá práca celej 
rodiny a blízkych priateľov. 

Starý priestor sa nadýchol, 
vpustil dnu svetlo, vône a veci 
vytvárané s láskou. Sortiment 
je na malé mestečko pokro-
kový. Okrem pezinských čo-
koládových praliniek ILLUI 
(odporúčame levanduľové! ), 
si na svoje prídu aj vyznáva-
či bio koláčikov, či domácich 
zákuskov. Samozrejme, myslí 
sa aj na bezlepkáčov. Potešia 
i klasické limonády, skvelá ho-
rúca čokoláda a samozrejme, 
káva. Máte na výber Carraro 
od Marco Polo CAFE i Ebeni-
ca, od “suseda” Mlsnej Emmy, 
Mareka Fajčíka. Šikovný sy-
nátor, Alex, vám pripraví ca-
ppuccino, podľa vášho gusta. 
Mňam!

Text: Simona Budinská
Foto: Ondrej Bobek

Cyklomost slobody navštívilo za 
polrok  takmer 150-tisíc návštevníkov
Bratislavský Cyklomost 
slobody, legendárny vďa-
ka recesii s pomenovaním 
podľa Chucka Norrisa, má 
už vyše roka v prevádzke 
cyklosčítačku. Podľa vý-
sledkov bola cyklistická 
sezóna na úseku tohto 
mosta v Devínskej Novej 
Vsi úspešná. Štatistiky o 
návštevách turistov v Bra-
tislavskom kraji sú ešte 
pozitívnejšie.
 „Údaje od apríla do 
septembra tohto roka uka-
zujú, že celkovo po cyk-
lomoste prešlo 143 645 
návštevníkov, z toho 52 
% tvorili cyklisti (74 451) 
a 48 % chodci (69 194). Za 
hodinu prešlo po moste 
priemerne 33 a denne 785 
návštevníkov. Najsilnej-
ším mesiacom bol august, 
naj f rekventovanejš ím 
dňom bola nedeľa,“ pove-
dal výkonný riaditeľ KOCR 

Bratislava Region Tourism 
Lukáš Dobrocký.
 Priaznivé sú aj štatistiky 
regionálneho cestovného ru-
chu. V I. polroku roku 2015 
je v Bratislavskom kraji evi-
dentný nárast vo všetkých 
ukazovateľoch. Celkový počet 
návštevníkov bol v ubytova-
cích zariadeniach cestovného 
ruchu 519 373, čo predstavu-
je oproti rovnakému obdobiu 
v roku 2014 nárast o 21,3 %. 
Z toho domácich návštevní-
kov bolo 189 073 (+15,8 % 
oproti I. polroku 2014) a za-
hraničných 330 300 (+24,7 % 
oproti I. polroku 2014). Naj-
väčší medziročný percentuál-
ny nárast návštevníkov oproti 
rovnakému sledovanému ob-
dobiu v roku 2014 bol zo Spo-
jeného kráľovstva (+47,8 %), 
Rakúska (+33,2 %) a tiež náv-
števníkov z USA (+32,5 %).

(red)

Výstavba kanalizácie odkrýva 
antickú históriu Rusoviec   

Bratislavská vodá-
renská spoločnosť 

(BVS) fi nancuje spolu 
s výstavbou kanalizácie 
v Rusovciach aj rozsiahly 
archeologický prieskum. 
Archeológovia  našli po-
čas neho viaceré unikátne 
artefakty z antického ob-
dobia. 
 Trasa budúcej kanalizá-
cie vedie Maďarskou a Geru-
latskou ulicou, kde v období 
1. až 4. storočia stál rímsky vo-
jenský tábor Gerulata, ktorý 
bol súčasťou hraníc Rímskeho 
impéria, zvaných Limes Ro-
manus. „Vďaka niekoľkomet-
rovej hĺbke rýh, do ktorých sa 
ukladá kanalizačné potrubie, 
sme sa dostali priamo do tá-
bora a získali niekoľko desia-
tok cenných nálezov,“ hovorí  
František Žák Matyasowszky, 
generálny riaditeľ Archeolo-
gickej Agentúry, ktorá usku-
točňuje prieskum.
 Najcennejšie sú šperky 
z bronzu a striebra. Za uni-
kátny považujú archeológovia 
strieborný dámsky opasok, 
ktorý musel patriť bohatej 
žene a ktorý podľa nich nemá 
v rímskych nálezoch vo svete 
obdobu.
 Výstavba kanalizácie v Ru-
sovciach je súčasťou projektu 
odkanalizovania Jaroviec, Ru-
soviec  a Čunova. V súčasnos-
ti  sa uskutočňuje jej posledná 
etapa. Po ukončení bude mať 
mestská časť funkčnú kana-
lizáciu a zrekonštruovanú 
vodovodnú sieť, pretože sú-

bežne s kanalizáciou sa mo-
dernizuje aj vodovod. Práce 
na poslednej etape sa začali 
pred niečo vyše rokom. Pro-
jekt síce predpokladal náklady 
na archeologický prieskum, 
keďže trasovanie kanalizácie 
je vedené cez archeologickú 
lokalitu, nie však až v takom 
rozsahu. Počas postupu prác 
sa ukázalo, že budú fi nančne 
i časovo oveľa náročnejšie a 

tak boli dočasne pozastave-
né. Neskôr pokračovali, ale 
v menšom rozsahu ako pred-
pokladal plán. Nakoniec v au-
guste vedenie BVS rozhodlo 
o pokračovaní podľa pôvod-
ného projektu. Práce sa napl-
no rozbehnú budúci týždeň. 
V závislosti od rozsahu a 
bohatosti archeologických 
nálezov, ako aj náročnosti 
prieskumu, sa ich ukončenie 
predpokladá na jar budúceho 
roka.

(red)

Na Štefanovičovej ulici 
v Starom Meste pribudne zeleň

Bratislavský magistrát 
začal na konci septem-

bra so sadovníckymi prá-
cami na Štefanovičovej 
ulici v úseku od Žilinskej 
ulice po budovu Sloven-
ského rozhlasu. Práce po-
kračujú do konca októbra, 
ku živému plotu je v pláne 
dosadiť aj väčšie dreviny.
 V rámci modernizácie 
električkovej trate tam mali 
byť osadené kovové kolíky. 
Mesto sa ale  rozhodlo na-
hradiť ich zeleňou. Dôvodom 
výsadby živého plota bolo, 
okrem skrášlenia zelených 
plôch zelene aj fakt, že tam 
parkovali autá a zaberali verej-
ný priestor. Na výsadbe živého 

plota spolupracovalo mesto 
s piatimi dobrovoľníkmi, ktorí 
pomáhali pri výsadbách živé-
ho plota. V miestach, kde nie 
sú dreviny, bude vysadených 
deväť nových stromov Pru-
nus sargentii “Rancho“, ktoré 
majú strednú výšku a osvie-
žia priestor kvitnutím na jar a 
v jeseni sfarbením listov. Ke-
ďže plocha je úzka, drevina 
je stĺpovitá a nebude preto 
problém s orezávaním kvôli 
blízkosti električkovej trate. 
V budúcnosti, keď dožijú os-
tatné dreviny a bude ich po-
trebné nahradiť v aleji, nahra-
dí ich rovnaký druh.

(bk, rl)
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PRÁVE V PREDAJI!
NOVÉ ČÍSLO

Dobrovoľníci nezištne upratovali verejné priestory
Dobré príklady priťahujú. Há-

dam to bude platiť aj o čine 
niekoľkých dobrovoľníkov, ktorý 
v uplynulých dňoch čistili chod-
ník na ulici pri Starých Gruntoch 
medzi galériou Cubicon a polikli-
nikou, ako aj priestory v okolí cin-
torína v Slávičom údolí. 
 Spolu šestnásť dobrovoľníkov sa 
rozhodlo, že 11. októbra poupratujú 
okolie Litovskej ulice v Karlovej Vsi a 
priestory v tesnej blízkosti cintorína, 
vrátane menšej skládky medzi cinto-
rínom a fakultou informatiky a infor-
mačných technológií. Akciu konzul-
tovali s miestnym úradom v Karlovej 
Vsi, ktorý im vyšiel v ústrety v podo-
be pristavenia kontajnera, poskytnu-
tím rukavíc a vriec na odpad, ako aj 
likvidáciou pozbieraného odpadu 
v spolupráci s fi rmou OLO. Ako hovorí 
hlavný iniciátor akcie Michal Dolinský, 
zatiaľ neupratujú a ani nevystupujú 
ako ofi ciálna organizácia. „Radi by sme 
akciu ešte určite zopakovali, pripadne 
si aj založili občianske združenie, alebo 
klub. Dnes sme mali na sebe všetci žlté 
tričká s nápisom M.O.M - čo znamená 
Mind of Mother - myseľ matky. Snažili 
sme sa dať do našej práce lásku a myseľ 
s akou žijú a pracujú naše matky, lebo 
práve to považujeme za silu, s ktorou 
sa dajú zmeniť ľudia a svet, v ktorom 
žijeme na trošku krajšie miesto,“ pove-
dal Michal.  Upratovací deň hodnotí 
veľmi pozitívne, pretože podľa neho 
išlo o úplne dobrovoľnú aktivitu a 
každý pracoval, pretože sám chcel a aj 
napriek trochu chladnejšiemu počasiu 
mali všetci veľmi dobrú náladu. 

 Ako nás M. Dolinský ďa-
lej informoval, ide o skupina 
dobrovoľníkov z Českej re-
publiky, Slovenska a kórej-

ských kamarátov žijúcich na 
Slovensku a v Česku. Priemer-
ný vek prítomných bol asi 30 
rokov.                                     (rl)

NAPÍŠTE NÁM O VAŠICH AKTIVITÁCH 
V PROSPECH MESTA! 
Dajte nám o sebe vedieť, čo robíte PRE BRATISLAVU! 

Tí, ktorí robia niečo pre naše mesto najmä nezištne, ale aj 
netradične, dostanú priestor v našich novinách, i na našom webe. 
DAJTE o SEBE vedieť a vytrhnite z pasivity aj ostatných. TOTO 
MESTO si ZASLÚŽI VIAC, ako len plané sľuby politikov!


